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Vila-real completa el 70% de 
mesures anticovid pactades

La ciutat tindrà 
nou pisos per a 
urgències socials
U Als cinc habitatges que va 
adquirir el consistori se 
sumaran en breu altres qua-
tre que els cedirà la 
Conselleria d’Habitatge a tra-
vés de l’Entitat Valenciana 
d’Habitatge i Sòl (EVha).

Benlloch insisteix 
en «evitar que la 
covid ens arruine»
Entrevista amb l’alcalde, José 
Benlloch, respecte l’estat 
actual de la ciutat després de 
huit mesos de la irrupció de 
la pandèmia i la gestió pre-
sent i de futur per a fer front 
als efectes d’aquesta crisi.

L’economia post-
covid, a debat en 
la Fira Destaca

U El certamen de transferèn-
cia cienTÍfica i tecnològica es 
desenvoluparà de forma pre-
sencial i virtual de l’11 al 13 
de novembre i abordarà els 
reptes de la digitalització i la 
dona en la ciència.

El ‘Pastoret’ compleix 
un segle de vida amb 
la mirada a l’ermita
L’Ajuntament commemora el cente-
nari de l’emblemàtica escultura de 
l’escultor José Ortells, Fill Predilecte 
de Vila-real, amb una exposició i 
diverses publicacions, entre d’altres

Serveis Socials concedeix més de 320.000 euros 
per a pal·liar els efectes de la crisi en les famílies

De les 15 accions consensuades en el Pacte local 
pel renaixement s’han materialitzat una desena

Nou contracte d’asfaltatge
El consistori inverteix prop d’un milió d’euros a dos anys per 
al manteniment i conservació de les vies urbanes i rurals

L’autobús urbà es 
licitarà a 10 anys i 
millorarà el servei
U Per un preu d’explotació 
de 4,7 milions d’euros, el 
contracte inclourà una flota 
de dos vehicles ecològics i 
l’ús de noves tecnologies per 
a la informació a l’usuari i 
seguiment del servei.
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Covid-19

L ’Ajuntament de Vila-real 
ha executat o està execu-
tant prop del 70% de les 
15 accions consensuades 

pels partits en la mesa de treball 
del Pacte local pel renaixement, 
creada per a acordar mesures en 
els àmbits social, econòmic i 
sanitari que acceleren l’eixida 
de la crisi generada per la 
pandèmia. El balanç de compli-
ment de les mesures constata 
que dels 504.000 euros que 
l’equip de govern va posar a la 
disposició dels grups munici-
pals per a consensuar accions 
concretes de recuperació de la 
ciutat, un total de 307.000 euros 
ja s’han invertit en una desena 
de propostes en els tres àmbits 
d’actuació, mentre que les ini-
ciatives restants estan totes en 
tramitació perquè puguen 
veure la llum en breu. 

Així ho ha assenyalat el coor-
dinador del Pacte local pel 
renaixement i responsable 
d’Economia, Xus Madrigal, que 
ha detallat que «totes les propos-
tes que han sorgit d’aquesta 
mesa política constituïda el mes 
de maig passat han sigut impul-
sades pels diferents departa-
ments i una desena estan execu-
tades o en execució, la qual cosa 
suposa una inversió de més de 
300.000 euros».  

 
ACCIONS SOCIALS I ECONÒMIQUES 
Aquestes deu mesures que han 
vist ja la llum són: el Pla de 
cuina solidària (44.000 euros); la 
promoció de fires del comerç 
local (30.000 euros); els test de 
detecció de covid-19 al personal 
municipal (30.000 euros); el Pla 
d’iniciatives culturals (20.000 
euros); el Pla d’iniciatives espor-
tives (20.000 euros); l’increment 
dels convenis amb les entitats 
socials Cáritas, Creu Roja, Sant 
Vicent de Paül i Joventut 
Antoniana (100.000 euros); la 
compra d’equips de protecció 
per al personal municipal 
(35.000 euros); la campanya de 
promoció dels locals d’oci noc-
turn (15.000 euros); la compra 
de bons del pàrquing de la plaça 
Major per al seu repartiment 
entre el comerç i l’hostaleria 
(3.000 euros); i les accions de 
conscienciació sobre la covid-19 
en espais públics (10.000 euros). 

En tramitació estan els cur-
sos per a reduir la bretxa digital 
(15.000 euros); el reforç de la 
fira Ocupa’t per a afavorir l’eixi-
da laboral de les persones en 
situació de desocupació (20.000 

De les 15 mesures acordades pels grups municipals, s’han materialitzat ja una desena per valor de 307.000 euros

Els integrants del Pacte van convocar una reunió amb les entitats socials de la ciutat per a abordar les seues necessitats en els moments de crisi actuals.

 

euros); la targeta Fem poble 
Vila-real per a bonificar el con-
sum en comerços i serveis de la 
ciutat (100.000 euros); la con-
tractació de més treballadors 
socials (32.000 euros) i les sub-
vencions a les escoles infantils 
per la promoció d’iniciatives de 
conciliació familiar (30.000 
euros). «Estem treballant en 
aquestes propostes perquè 
prompte puguen veure la llum, 

tal com ens hem compromés 
amb la resta de grups polítics», 
remarca Xus Madrigal. 

 
COMPLEXITAT 
Algunes accions com la targeta 
moneder per a promoure el con-
sum en establiments de la ciu-
tat, la contractació del personal 
de Serveis Socials o les subven-
cions a les escoles infantils, 
requereixen d’una tramitació 

més complexa, indica Madrigal. 
Un altra de les mesures acor-

dades pels grups polítics amb 
representació municipal va ser 
renunciar a la seua assignació, 
un total de 39.300 euros, per a 
destinar-los al fons del Pacte 
local i poder així engegar inicia-
tives per a pal·liar els efectes 
derivats de la pandèmia. 

La creació d’aquest ens es va 
anunciar a mitjans d’abril. 

U L’edil d’Economia 
destaca que es treballa 
per a complir, el més 
aviat possible, amb la 
resta d’accions pactades

ACCIONS REALITZADES

1- Pla de cuina solidària (44.000 euros)
2- Promoció de fires del comerç local (30.000 euros)
3- Test de detecció de covid-19 al personal municipal (30.000 euros)
4- Pla d’iniciatives culturals (20.000 euros)
5- Pla d’iniciatives esportives (20.000 euros)
6-  Increment dels convenis amb les entitats socials Cáritas, Creu Roja, Sant Vicent de Paül 

i Joventut Antoniana (100.000 euros)
7- Compra d’equips de protecció per al personal municipal (35.000 euros)
8- Campanya de promoció dels locals d’oci nocturn (15.000 euros)
9-  Compra de bons del pàrquing de la plaça Major per al seu repartiment entre el comerç i 

l’hostaleria (3.000 euros)
10- Accions de conscienciació sobre la covid-19 en espais públics (10.000 euros).

INVERSIÓ TOTAL EXECUTADA: 307.000 euros

EN TRAMITACIÓ
1- Cursos per a reduir la bretxa digital (15.000 euros)
2-  Reforç de la fira Ocupa’t per a afavorir l’eixida laboral de les persones en situació de 

desocupació (20.000 euros)
3-  Targeta Fem poble Vila-real per a bonificar el consum en comerços i serveis de la ciutat 

(100.000 euros)
4- Contractació de més treballadors socials (32.000 euros)
5-  Subvencions a les escoles infantils per la promoció d’iniciatives de conciliació familiar 

(30.000 euros)
INVERSIÓ PENDENT D’EXECUTAR: 197.000 euros

Gràfic amb les 15 accions acordades pels representants polítics.                           Imatge de les proves a funcionaris i del Pla de cuina solidària amb el Villarreal CF.

Vila-real executa un 70% de les accions de 
consens del Pacte local pel renaixement
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Serveis Socials concedeix 320.000 € 
per a ajudes d’emergència social
La xifra triplica la del 2019 i forma part d’altres accions com els vals de compra o el pla de cuina

L ’Ajuntament ha donat res-
posta a les famílies i per-
sones en situació de vul-
nerabilitat que s’han vist 

afectades per la crisi econòmica 
derivada de la pandèmia amb la 
concessió de més de 320.000 
euros en ajudes d’emergència 
en el que va d’any, xifra que tri-
plica la quantitat concedida en 
el mateix període de 2019.  

El Departament de Serveis 
Socials ha comptabilitzat un 
total de 523 expedients indivi-
duals tramitats fins a mitjans de  
setembre de 2020 que ascendei-
xen a 321.002 euros, «una xifra 
que multiplica per tres la de 
l’any passat i que demostra que, 
com hem dit sempre, cap perso-
na a Vila-real es queda sense 
l’ajuda d’emergència per falta 
de pressupost ja que la cobertu-
ra social és prioritària per a 
aquest equip de govern», afirma 

el regidor de Serveis Socials, 
Álvaro Escorihuela. 

A aquestes ajudes se sumen 
altres com el repartiment de 
vals per a adquirir productes de 
primera necessitat en supermer-
cats. Un total de 246 famílies 
(738 persones) s’han beneficiat 
d’aquests cupons, per un 
import total de 15.000 euros, la 
qual cosa els ha permés tenir 
cobertes les seues necessitats 
bàsiques. Escorihuela ha recor-
dat els 44.000 euros destinats al 
pla de cuina solidària impulsat 

Tot i que en un primer moment es va suspendre l’atenció presencial, el treball es va mantenir per via telefònica.

 

pel Villarreal CF per a garantir 
l’alimentació de les famílies vul-
nerables durant els mesos més 
durs de pandèmia o el suport a 
les entitats socials de la ciutat 
amb un increment de 100.000 
euros en els convenis. 

L’atenció als menors ha sigut 
prioritària i Serveis Socials ha 
realitzat des de l’inici de la crisi 
una intervenció i seguiment 
telefònic amb les famílies i els 
menors dels programes i serveis 
específics de prevenció: 50 
xiquets de 6 a 12 anys en el cen-
tre Ziga-zaga; 45 menors de 0 a 3 
anys en el Centre d’Atenció 
Primerenca; i 12 adolescents de 
16 i 17 anys en el Centre de Dia 
Espardenyers. També, junta-
ment amb l’Entitat Valenciana 
d’Habitatge i Sòl (EVha) s’han 
instal·lat routers en 17 domicilis 
especialment amb menors per a 
assegurar l’accés a l’educació.

La Policia Local interposa 
800 denúncies des del 
primer estat d’alarma

U L’Ajuntament encara el nou 
estat d’alarma i la segona ona 
de la pandèmia amb l’expe-
riència que tant Policia Local 
com Protecció Civil han adqui-
rit des del 14 de març en la 
lluita contra la covid-19. La 
regidora de Seguretat 
Ciutadana, Silvia Gómez; el 
comissari principal cap de la 
Policia Local, José Ramón 
Nieto, i el responsable de 
Protecció Civil, Ismael 
Solsona, han realitzat un 
balanç d’actuacions des de la 
declaració del primer estat 
d’alarma per la pandèmia. 
Gómez ha destacat la «labor 
pedagògica i solidària» realit-
zada per ambdós cossos, així 
com pels col·laboradors volun-
taris «per a garantir la salut i la 
seguretat». 

El balanç es concreta en 
prop de 800 denúncies (692 

durant l’estat d’alarma i 97 
després de l’estat d’alarma), a 
més de 6.000 hores de treball 
de voluntaris i col·laboradors 
de Protecció Civil. La regidora 
de Seguretat Ciutadana ha 
agraït «la gran labor durant 
aquest temps, i sobretot en els 
moments tan complicats de les 
primeres setmanes de la 
pandèmia, on es van viure 
moments de molta tensió però 
tots van estar a peu de carrer 
per a treballar».  

L’edil ha assenyalat que «en 
tot aquest temps ha prevalgut 
la responsabilitat per part de 
la ciutadania, a excepció 
d’alguns pocs que no han com-
plit les normes» i ha fet una 
crida davant l’empitjorament 
de la situació: «És imprescindi-
ble complir la normativa i les 
mesures imposades perquè la 
covid-19 no ha desaparegut».

U L’atenció als menors 
dels diferents centres i 
programes ha estat altra 
de les prioritats durant 
aquests mesos

Imatge d’un dels controls policials durant els primers mesos de pandèmia.

 

Atenció i Tràmits gestiona 
prop de 800 gestions de 
ciutadans amb cita prèvia
U L’Ajuntament ha facilitat els 
tràmits administratius a la ciu-
tadania durant la crisi sanitària, 
de manera telemàtica i telefòni-
ca durant el confinament i pre-
sencial des de juny, amb el 
reforç del servei de cita prèvia i 
adaptant les instal·lacions muni-
cipals als protocols de prevenció 
per la covid-19. 

El Departament d’Atenció i 
Tràmits comptabilitza, fins a 
l’inici d’octubre, una mitjana de 
788 atencions setmanals, tant 
en el registre com en altres 
departaments que en aquest 

moment tenen actiu el servei de 
cita prèvia, segons es desprén 
del balanç realitzat per la regi-
dora de Proximitat, Miriam 
Caravaca. «L’Ajuntament no ha 
estat tancat en cap moment 
durant aquesta crisi sanitària; 
durant l’estat d’alarma es va 
garantir l’atenció a través de 12 
línies telefòniques que, suma-
des al catàleg de tràmits elec-
trònics del consistori, van per-
metre donar una resposta àgil i 
segura a les necessitats adminis-
tratives dels veïns i veïnes», 
recorda Caravaca. La regidora 

afig que «amb la desescalada i la 
recuperació de l’atenció presen-
cial, hem adaptat les dependèn-
cies de la planta baixa de 
l’Ajuntament per a la seguretat 
de la ciutadania i del personal 
municipal, i s’ha ampliat el ser-
vei de cita prèvia a diferents 
departaments per a agilitar 
l’atenció complint amb tots els 
protocols de prevenció». 

El Registre municipal atén 
una mitjana de 125 persones al 
dia -625 a la setmana- amb cita 
prèvia en la gran majoria de 
casos ja que «sense cita prèvia 
únicament s’atenen casos pun-
tuals per motiu de terminis 
administratius», remarca la 
regidora. A més, a través de la 
cita prèvia, s’atén una mitjana 
de 163 persones a la setmana 
per a realitzar gestions com: 
activitats/disciplina, canvi de 
titularitat IBI urbana i rústica, 
cadastre o recursos per l’IBI.

L’activitat social torna 
amb 75 reunions i suma 
la BUC per a trobades
U La Biblioteca Universitària 
del Coneixement (BUC) s’incor-
pora als espais habilitats per 
l’Ajuntament per a facilitar la 
reactivació de la participació 
social i l’activitat econòmica 
complint totes les mesures de 
prevenció per la pandèmia.  

El consistori va ser pioner a 
impulsar a la fi del mes de 
maig un pla de desescalada de 
la participació social, per a 
posar espais municipals a la 
disposició del teixit econòmic 
i associatiu de la ciutat amb la 
finalitat que pogueren realit-

zar reunions o activitats com-
plint totes les mesures de segu-
retat sanitària. En les primeres 
etapes d’aquest pla es van 
habilitar la Casa dels Mundina 
i el Centre de Congressos, Fires 
i Trobades. «Atesa la bona res-
posta de les entitats, que s’ha 
traduït en més de 75 reunions, 
congressos i trobades, ara 
ampliem la xarxa d’espais 
amb la BUC per a fer possible 
aquesta fase de convivència 
amb el virus i la nostra activi-
tat social i econòmica», diu 
l’alcalde, José Benlloch. 
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La iniciativa de la importància de la prevenció va arribar als més joves.

La concienciació per la covid-19 arriba  
a parcs i jardins amb animació teatral

 

U L’Ajuntament de Vila-real ha 
activat una campanya per a 
conscienciar la població sobre 
les mesures d’higiene i preven-
ció enfront de la covid-19 amb 
activitats de dinamització en 
espais públics. Aquesta iniciati-
va, que va sorgir del consens 
dels grups municipals en la 
taula política del Pacte pel 
renaixement de Vila-real, va 
arrancar amb animació als 
parcs infantils a càrrec de com-
panyies teatrals amb la finalitat 
de contribuir també a la recupe-
ració econòmica de la indústria 
cultural local. 

La primera acció teatral es va 
realitzar al jardí de Jaume I i el 

parc infantil del costat de 
l’alqueria del Carme, és a dir, a 
l’entorn de diversos centres edu-
catius per a recordar a les famí-
lies en general i de manera espe-
cial a la població infantil i juve-
nil, la importància de complir 
les mesures preventives com la 
neteja de mans, l’ús de gels 
hidroalcohòlics i màscara, i el 
respecte de les distàncies de 
seguretat, a través d’una activi-
tat amena i creativa.  

Per a això també s’aprofiten 
les sessions per a procedir al 
repartiment d’envasos de gel 
hidroalcohòlic entre el públic. 
«Amb aquesta iniciativa donem 
compliment a l’acord de tots els 

La programació de Cultura atrau prop de 
3.000 persones amb una trentena d’actes

L a programació d’activitats 
que la Regidoria de 
Cultura ha programat des 
de  juliol per a reactivar la 

ciutat ha reunit prop de 3.000 
espectadors en els més de 30 
esdeveniments teatrals, musi-
cals i de cinema, per a tota 
mena de públic, que s’han 
desenvolupat complint amb 
totes les mesures de prevenció. 

La Regidoria de Cultura ha 
fet balanç de la programació 
especial impulsada dins del Pla 
de renaixement de Vila-real per 
a garantir una oferta cultural 
«des de la prudència i la respon-
sabilitat, però conscients que la 
cultura és un bé públic i prefe-
rent que hem de fomentar no 
sols per al desenvolupament 
social sinó també econòmic», 
explica la regidora de l’àrea, 

Vila-real Renaix reactiva el sector musical i dinamitza la ciutat amb 53 concerts mentre Vila-real Alive convoca 1.400 assistents

Les activitats han inclòs actuacions a l’aire lliure i recintes tancats complint amb totes les mesures sanitàries.

 

Rosario Royo. 
En aquest sentit, moltes de 

les activitats de teatre i música 
programades durant l’estiu es 
van desplegar en espais públics 
com les places Major, Llaurador 
o Colom i avinguda de la Murà 
«per a contribuir a la dinamitza-
ció econòmica en un moment 
de crisi com l’actual en el qual 
sectors tradicionals com el 
comerç o l’hostaleria s’han vist 
tan greument afectats». Així, 
l’aposta pels artistes, compa-
nyies i entitats locals ha sigut 
un altre dels aspectes clau de 
l’oferta cultural, «gràcies a la 
gran quantitat d’empreses de 
creació artística, el fort teixit 
associatiu i l’aliança amb la 
societat civil que hem generat», 
assenyala la regidora. 

Durant els mesos de juliol i 

agost, les activitats com cinema 
d’estiu, el Festival de Música 
Clàssica, Plectre a la Fresca, 
tallers de ball, espectacles de 
teatre de carrer, dansa, música 
o contacontes es van desenvolu-
par en espais a l’aire lliure, amb 
més d’una vintena de propostes 
que van atraure més de 1.500 
espectadors. A partir de setem-
bre, es va procedir a la reobertu-
ra d’espais com l’Auditori 
Municipal o el Museu de la 
Ciutat Casa de Polo. A més, es va 
reprendre el pols dels festivals 
de la mà del Real Jazz, en un for-
mat adaptat a la pandèmia, amb 
tres únics concerts a l’aire lliu-
re, a l’avinguda de la Murà. 

A l’Auditori, els espectacles 
musicals We love Queen i 
Maravilloso fue volver van cobrir 
la pràctica totalitat de l’afora-

ment permés, al voltant de 300 
assistents en cada sessió. Així les 
coses, la xifra de públic als esde-
veniments programats durant 
l’últim mes arribaria als 1.200 
espectadors. 

 
APOSTA MUSICAL 
Un total de 53 grups i artistes 
locals i provincials han passat 
des de finals de juliol i fins a 
mitjans d’octubre pel festival 
Vila-real Renaix, l’aposta de 
l’Ajuntament per la reactivació 
del sector musical i la dinamit-
zació de l’economia després dels 
mesos més durs de la pandèmia. 
Aquesta proposta s’ha comple-
mentat amb el cicle Vila-real 
Alive, quatre concerts d’artistes 
nacionals i internacionals, de 
major format que van congre-
gar un total de 1.400 assistents.

grups polítics de destinar una 
partida de 10.000 euros per a 
aquests tipus d’activitats de 
conscienciació en espais 
públics, i que suposa també un 
incentiu per a les empreses tea-
trals que en aquests moments 
estan també patint les con-
seqüències de la crisi», remarca 
el coordinador del Pacte pel 
renaixement i regidor 
d’Economia, Xus Madrigal.  

 
DOTZE ACTUACIONS EN CINC DÍES 
De moment, en una primera 
fase d’aquesta campanya s’orga-
nitzen propostes en una dotze-
na de parcs infantils de la ciutat 
al llarg de cinc jornades.

Royo: «La cultura és 
un bé públic i 
preferent que hem 
de fomentar per al 
desenvolupament 
social i econòmic»

Vila-real Alive va congregar prop de 1.400 assistents als concerts.
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«No nos temblará la 
mano si debemos 
aplicar medidas más 
restrictivas porque 
nos jugamos la 
supervivencia»

«Nuestra prioridad es luchar contra el virus 
para evitar que nos arruine y no retroceder»
Han pasado ocho meses desde 
que la vida cambiara, para 
todos, a causa de la irrupción 
del coronavirus. Hablamos con 
el alcalde, José Benlloch, respec-
to a sus efectos en la localidad y 
su gestión. Benlloch indica que 
el equipo de gobierno ha plani-
ficado mucho y que están prepa-
rados para afrontar escenarios 
adversos en una situación que 
cambia por momentos. 
 
– ¿Cuál es el estado actual de la ciu-
dad? ¿Su mayor preocupación? 
– Es un momento de incerteza y 
posibilidad permanente de sor-
presa, la foto fija respecto los 
contagios sanitarios es difícil de 
valorar porque cambia de forma 
sorprendente. El virus es muy 
contagioso pero hay diferencias 
respecto primer ola, hay más 
herramientas, mascarillas para 
evitar confinados y el sistema 
sanitario conoce más el virus 
para tratarlo de forma integral. 
No nos podemos alegrar pero, 
excepto en el primer momento, 
Vila-real no ha tenido que apli-
car ninguna medida excepcio-
nal por los datos de contagio 
tanto por la responsabilidad ciu-
dadana como por el trabajo del 
Ayuntamiento con una desesca-
lada lenta. Esos datos nos dan 
una cierta tranquilidad aunque 
en cualquier momento, por no 
cumplir las normas, puede 
haber un brote. Con todos los 
protocolos aconsejables, y den-
tro del plan de convivencia con 
el virus, Vila-real está abierta al 
100% de forma diferente pero 
tenemos en marcha espacios 
deportivos, educativos, cultura-
les, los servicios públicos... Si 
para definir la situación sanita-
ria valoramos entre 1-3, Vila-real 
está entre el 1 y el 2 por los 
datos que tenemos pero con 
contactos familiares, fiestas pri-
vadas... Estos datos pueden que-
dar obsoletos enseguida pero no 
estamos en malas condiciones 
para una convivencia adecuada. 
Hay sectores muy afectados 
como el ocio nocturno y si otras 
administraciones con más pul-
món no toman medidas, cuan-
do podamos disponer de recur-
sos, en consenso, crearemos 
ayudas para que cuando esto 
pase actividades tan fundamen-
tales no dejen de existir. 

– ¿Cómo se trabaja en la gestión en 
estas circunstancias? 
– Se puede planificar y mucho, 
tenemos muchos planes trasla-
dar una reflexión y responsabili-
dad con el objetivo plantes con-
templan la intercetza y y que lo 
que por lo que mañana pueda 

rrencias de un día sino fruto del 
análisis y por eso, las defiendo 
sin complejos aunque pueda 
confundirme. Si las críticas 
están fundamentadas las escu-
cho y si es necesario rectifico 
como pasó con el mantenimien-
to del cierre de la avenida de la 
Murà porque no es el momento. 
En la desescalada, que fue lenta, 
hubo presiones y comparativas 
con otros municipios pero debe-
mos acotar el riesgo a pesar de 
no poder controlar el ámbito 
privado. En el caso de los toros, 
la situación fue diferente. Se 
autorizó porque cumplían la ley 
y nosotros apoyamos al empre-
sario por la tradición de Vila-
real con el mundo taurino y 
como ayuda a la ganadería para 
que no se arruine porque 
mucha gente se juega el pan.   

– El listado de acciones para paliar la 
crisis es largo, ¿cuáles destacaría? 
– Las acciones más destacadas, 
de las más de 100 realizadas con 
una inversión de 2,5 millones 
de euros, en primer ligar desta-
caría la gestión bajo un mando 
único y la reestructuración del 
equipo de gobierno. Toda las 
decisiones pasaban por alcaldía 
y distribía las tareas acorde a las 
necesidades. Esa coordinación 
permitió agilizar la gestión 
como el decreto de las terrazas, 
eliminar las tasas, la compra de 
mascarillas... No son momentos 
de muchos debates sobre las 
medidas a tomar sino de decisio-
nes rápidas que han dado fru-
tos. El segundo factor destacado 
es una gestión con planificación 
y el Comité de desescalada  

–  ¿Cuál es el escenario que se pre-
senta a partir de ahora? 
– A partir de ahora, con la 
segunda ola, no hay cambios 
previstos porque estamos para 
cualquier cosa que pueda pasar. 
Por ahora no hemos tenido que 
tomar ninguna medida excep-
cional, cosa que si ha pasado en 
otras localidades por las altas 
tasas de contagios. Estamos pre-
parados para lo que venga, tene-
mos la maquinaría engrasada. 
Hemos previsto muchos escena-
rios por si viene lo peor que no 
llegará si somos prudentes pero 
mucho cuidado en los masets, 
las fiestas privadas... Ahora no 
es el momento. Vila-real está en 
buenas condiciones para que 
esta pandemia no nos destruya 
mucho más y es algo que debe 
tener en cuenta la ciudadanía. 
No nos temblará la mano si 
debemos aplicar medidas más 
estrictas porque nos jugamos la 
supervivencia.

El alcalde valora la labor de planificación para afrontar un momento cambiante en el que la salud es primordial.

 

JOSÉ BENLLOCH  4   ALCALDE DE VILA-REAL

pasar debemos tener una 
opción, a b  o c si no hubiera-
mos tenido todos esos planes 
como el de vuelta a la escuela 
hubiera habido más problemas. 
Planificamos porque tenemos 
muchos objetivos que queremos 
cumplir pero sin dejar de lado 
nuestra prioridad, la salud y 
luchar contra el virus para evi-
tar que nos arruine lo que ya 
hemos hecho y no retroceder 
aunque será imposible no per-
der algunos proyectos. Debemos 
afrontar el renacimiento de 
Vila-real con todas las oportuni-
dades y una actitud resiliente. 
Ya lo hicimos en 2011 con un 

26%, las deudas heredadas del 
PP, el urbanismo que nos segui-
rá desequilibrando.., Pero en 
alianza con la sociedad civil 
definimos lo que queríamos ser 
en una década. Ahora debemos 
hacer frente a tres crisis, dos 
heredadas del PP -la económica 
y la urbanística- y la sanitaria. 

– Algunas de las decisiones que han 
tomado han sido criticadas como la 
lentitud al abrir algunos servicios o, 
por ejemplo, el apoyo municipal a la 
plaza de toros. 
– Tenemos dudas al tomar deci-
siones pero lo hacemos desde la 
responsabilidad, no son ocu-
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U IGUALDAD ENTREGA LOS 
PREMIOS DEL I CERTAMEN 
BONS TRACTES Y CONCLUYE 
LA ESCUELA DE IGUALDAD

El Auditorio Municipal Músico Rafael 
Beltrán Moner ha acogido el acto de 
clausura de la Escuela de Igualdad y 
la entrega de premios del I Certamen 
Bons Tractes organizados ambos por 
la Concejalía de Igualdad. La conceja-

la del área, Rosario Royo, ha manifes-
tado su satisfacción al conocer las 
historias sobre el pasado confina-
miento contadas por mujeres de 
todas las edades, de ámbitos muy 
diferentes, y que han protagonizado 

el emotivo audiovisual que ha cerra-
do el acto. El Certamen Buenos 
Tratos ha recogido testimonios en 
primera persona de hombres y muje-
res que ejemplifican y valoran actitu-
des de autoestima y de aprecio hacia 

los demás y que, en este caso, han 
hablado sobre el pasado confina-
miento con motivo de la covid-19. 
Una convocatoria que estaba abierta 
a las experiencias en ámbitos como 
el personal, el relacional o el social.

Imagen de archivo de una de las visitas del alcalde de la ciudad a la residencias de ancianos de la localidad.

Agradecen a más de 80 entidades 
su esfuerzo durante la pandemia

L a batalla contra la crisis 
sanitaria, económica y 
social del coronavirus no 
sería posible sin la concer-

tación de los esfuerzos de todos 
los sectores sociales y económi-
cos. Por este motivo, el alcalde, 
José Benlloch, ha remitido más 
de 80 cartas personalizadas de 
reconocimiento y agradecimien-
to a las diferentes entidades, 
personas, empresas y colectivos 
que han contribuido a que Vila-
real pueda hacer frente a la cri-
sis de la covid-19. 

«Toda la ciudadanía se ha vol-
cado, cada una en la medida de 
sus posibilidades y circunstan-
cias, en plantarle cara al corona-
virus, y eso es algo que, como 

Benlloch remite una carta personalizada a colectivos sociales, empresariales o sanitarios

alcalde, no podré agradecer 
nunca lo suficiente. Por eso, 
hemos querido plasmar nuestro 
agradecimiento en una carta 
personalizada dirigida a todos 
los colectivos y personalidades 
que han trabajado para atajar la 
pandemia en las diferentes 
fases», valora Benlloch.  

En el listado destacan las 
entidades sociales de ayuda a las 
personas -como Cáritas, Creu 
Roja, Joventut Antoniana y San 
Vicente de Paúl-, pero también 
colectivos empresariales, como 
Ucovi o la Asociación de 
Vendedores del Mercat Central, 
y directivos de empresas que 
han colaborado directamente 
en la lucha contra la pandemia, 

El fotógrafo byZelig, con  
el proyecto ‘Rostros  
después de la batalla’

U Los estragos de la primera 
ola de la pandemia en los ojos 
y los rostros de sus protagonis-
tas, hombres y mujeres que, 
desde distintos sectores profe-
sionales y sociales, batallaron 
contra la covid-19 en Vila-real 
y su área de influencia. Esta 
premisa articula el trabajo 
fotográfico y audiovisual 
Rostros después de la batalla, 
que el fotógrafo byZelig está 
ultimando, con el patrocinio 
del Ayuntamiento de Vila-real, 
para rendir homenaje a todos 
aquellos que, desde primera 
línea, plantaron cara a la pan-
demia en los peores momen-
tos del confinamiento. 

El alcalde de la ciudad, José 
Benlloch, y la concejala de 
Cultura, Rosario Royo, han 
acompañado al autor en un 
primer visionado del vídeo 
que, a modo de trailer, sirve de 
resumen y presentación del 
reportaje fotográfico que 

byZelig ultima con el objetivo 
de poder exponerlo al público 
antes de final de año. El home-
naje en imágenes a los prota-
gonistas de la lucha contra la 
covid-19 ha supuesto un ingen-
te trabajo documental, con 
centenares de imágenes y 
entrevistas a todos los colecti-
vos implicados, desde profesio-
nales sanitarios del Hospital 
de la Plana a voluntarios, Cruz 
Roja, Ejército, técnicos muni-
cipales o Policía, entre otros. 

«Es un homenaje centrado 
en la mirada, los ojos -que es lo 
único que ahora nos dejan ver 
las mascarillas- de quienes 
lucharon en primera línea 
contra el virus», explica el 
autor. Benlloch, por su parte, 
ha destacado el «exhaustivo 
trabajo de documentación» y 
la «fuerza e impacto» de las 
imágenes recogidas, en un 
proyecto expositivo y audiovi-
sual que se prevé itinerante.

El autor con el alcalde y la concejala durante el visionado preliminar.

como Pamesa, Porcelanosa, 
Esmalglass-Itaca, Dolores Font 
Cortés, Restaurante El Vasco, 
Vidres, Zschimmer & Schwarz 
España o Stop Plagas Sanidad 
Ambiental. También los centros 
docentes y de culto de todas las 
confesiones, residencias de 
mayores, colectivos agrarios, el 
Villarreal CF o la Fundació 
Caixa Rural Vila-real son desti-
natarios de la misiva.  

Un agradecimiento extensi-
ble a técnicos municipales, al 
Departamento de Salud de la 
Plana y  hospital, cuerpos y fuer-
zas de seguridad y de emergen-
cias y las subdelegación de 
Defensa, del Gobierno y el 
Ejército, entre otros.
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Los Reyes Magos llegarán 
a la ciudad con nuevas  
fórmulas por la covid-19
U Los Reyes Magos no faltarán 
este año a su cita con los niños y 
niñas de Vila-real. El alcalde de 
la ciudad, José Benlloch, ha 
anunciado la presencia de Sus 
Majestades de Oriente el próxi-
mo mes de enero en el transcur-
so de una videoconferencia con 
los alumnos de segundo de pri-
maria del colegio Nuestra 
Señora de la Consolación. 

«Como son magos, no necesi-
tan viajar en avión ni en otro 
medio de transporte para poder 
llegar a Vila-real; por eso, la pan-
demia no va a evitar que los 

niños y niñas de la ciudad pue-
dan recibir la visita más espera-
da del año», ha señalado el alcal-
de, quien avanza que, si no es 
posible celebrar la Cabalgata de 
la manera tradicional, se articu-
larán fórmulas para que los 
Reyes Magos puedan dirigirse a 
los más pequeños y recompen-
sar su buen comportamiento. 

«Especialmente este año, des-
pués de todo lo que habéis pasa-
do y lo bien que os estáis portan-
do, los Reyes Magos estarán en 
Vila-real el día 5 y 6 de enero. Si 
no es posible hacer la Cabalgata 

tradicional, que organiza la 
Joventut Antoniana, les recibiré 
en el Ayuntamiento y trabajare-
mos para que puedan dirigirse a 
vosotros a través de la televisión 
u otras plataformas», ha anun-
ciado Benlloch dirigiéndose a 
los alumnos de la Consolación. 
La videoconferencia es una ini-
ciativa de los propios escolares, 
que, en el marco del estudio del 
municipio, sugirieron sustituir 
las habituales visitas a la casa 
consistorial por una videoconfe-
rencia con el alcalde. 

Benlloch ha felicitado al cen-
tro y a los alumnos por la inicia-
tiva: «La pandemia ha traído 
consigo un mayor uso y conoci-
miento de las nuevas tecnolo-
gías, también por parte de los 
escolares. En una Ciudad de la 
Ciencia y la Innovación como es 
Vila-real, que este tipo de inicia-
tivas surjan de los propios alum-
nos es un aliciente más».

Eliminan la tasa de terrazas y mercados 
para 2021 en apoyo a la economía local

E l Ayuntamiento manten-
drá el próximo año la exo-
neración al 100% de la 
tasa por ocupación de vía 

pública para terrazas, mercados 
o quioscos, como una medida 
de apoyo al sector comercial y 
de restauración local. De esta 
manera, el presupuesto de 2021 
no contemplará ingresos por 
este impuesto, por el que en este 
ejercicio se habían previsto 
183.000 euros. 

«Fuimos la primera ciudad 
que eliminamos la tasa de ocu-
pación de vía pública en la pri-
mera ola de pandemia, lo que 
nos ha supuesto dejar de ingre-
sar este año casi 200.000 euros, 
y vamos a seguir manteniendo 
esta exoneración al 100% el pró-
ximo año, como la mejor mane-
ra de apoyar a nuestra econo-
mía tras el sobreesfuerzo que 
han realizado para adaptarse a 
las exigencias de la pandemia y 
las dificultades que están atra-
vesando. En la situación actual 
de incertidumbre, de hoy para 
mañana podrían decretarse 
nuevas restricciones y nuestros 
comercios, bares y restaurantes 
deben saber que estamos a su 
lado para apoyarles», señala el 
alcalde, José Benlloch. «En Vila-
real, con la situación económica 
que tenemos en el 
Ayuntamiento de endeuda-
miento y urbanismo heredados 
del PP, no podemos sacar líneas 
de ayudas directas al sector, y 
ellos lo saben, pero lo que sí que 
podemos hacer es no cobrarles 
las tasas y cuadrar las cuentas 
como podamos», matiza. 

La eliminación de la tasa de 
ocupación de vía pública fue 
aprobada enmayo, en la prime-
ra oleada de la pandemia, para 

El Ayuntamiento dejará de ingresar este año unos 183.000 euros al haber aplicado ya la medida tras la primera ola del covid

El consistorio ya decidió tras el primer estado de alarma aplicar esta medida para aliviar la situación del sector.

 

U «Fuimos la primera 
ciudad que eliminamos 
la tasa en la primera ola 
de la pandemia», indica 
el alcalde, José Benlloch

Benlloch anunció la llegada de sus Majestades en una videoconferencia.

Ucovi lanza una 
campaña de 
«rasca y gana» 
para dinamizar el 
comercio
U La Unión de Comercio de 
Vila-real (Ucovi), junto a la 
Concejalía de Economía, ha 
lanzado una campaña de 
tipo «rasca y gana» de apoyo 
al comercio local. 

En esta ocasión, participa-
ronmás de 100 estableci-
mientos de todos los sectores 
comerciales y de distintas 
zonas de la ciudad, en los 
que se entregaron unos 
25.000 rascas de los que casi 
5.000 teníanpremio directo. 
«El funcionamiento de la 
campaña es sencillo: por 
cada compra que realice un 
cliente en los establecimien-
tos adheridos, recibieron una 
«rasca» que, de ser premiado, 
podrá canjearse en ese 
mismo establecimiento», 
explica Ucovi. 

Los premios directos esta-
ban orientados a promover la 
sostenibilidad: bolsas para 
frutas y verduras, botella de 
cristal con funda de neopre-
no, portamascarillas y juegos 
del comercio de Vila-real. Las 
papeletas no ganadoras 
deben rellenarse para entrar 
en un sorteo de 300 euros. 

«Cada empresa decidió a 
partir de qué precio de com-
pra se da el rasca», señala la 
presidenta de Ucovi, Carmen 
Gil, quien recuerda que el 
objetivo de este tipo de ini-
ciativas es fomentar el consu-
mo en el comercio local, que 
ya antes de la pandemia esta-
ba pasando por una situa-
ción complicada. «Ahora con 
esta crisis sanitaria y econó-
mica el pequeño comercio 
local se ha visto muy perjudi-
cado, por lo que necesita 
nuestro apoyo y el de todos 
los vila-realenses», agrega.

servir de estímulo al sector tras 
el cierre del estado de alarma. 
La medida se completó con la 
suspensión parcial de la orde-
nanza para permitir la amplia-
ción automática de las terrazas 
de restauración, previa solici-
tud, para facilitar el cumpli-
miento de las restricciones de 
aforo y minimizar la pérdida de 
rentabilidad de los negocios. Los mercados ambulantes también se benefician de esta decisión municipal.
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Nou format per a realitzar els 
Pressupostos Participatius

L ’Ajuntament de Vila-real, de la mà 
del Consell de Participació 
Ciutadana, ha establit un sistema 
excepcional per a poder desenvo-

lupar una nova edició dels Pressupostos 
Participatius adaptada a les circumstàn-
cies actuals. La regidora de Participació 
Ciutadana, Miriam Caravaca, i el vice-
president del Consell de Participació 
Ciutadana, Joaquín Bartoll, han presen-
tat el model que s’ha consensuat per a 
enguany, en el qual es prescindirà de les 
jornades de treball i com a alternativa 
per a canalitzar les propostes veïnals, 
s’habilitarà un correu electrònic per a 
recollir les demandes de la ciutadania. 

 Caravaca ha reconegut que «ens 
haguera agradat dir que hem fet la tota-
litat de projectes dels Pressupostos 
Participatius per a enguany però no ha 
sigut possible perquè des del 13 de març 
aquest equip de govern ha dedicat tots 
els esforços humans i econòmics a fer 
front a la pandèmia». La regidora ha 
avançat que la prioritat per a l’any 
vinent serà continuar amb la lluita con-
tra la covid-19 però els projectes que no 
s’han executat es contemplaran en el 
pressupost de 2021, «ja que per a nosal-
tres la participació ciutadana i la proxi-
mitat són eixos fonamentals de la nos-
tra cultura associativa».  

Per la seua part, Joaquín Bartoll ha 
constatat que «enguany ha sigut excep-

Els projectes no executats enguany s’inclouran en els comptes del 2021

Bartoll i Caravaca en la presentació dels detalls de l’edició dels pressupostos d’aquest 2020.

 

Reunió del Consell de Participació Ciutadana que va tenir lloc el 4 de novembre a la BUC.

 

U Els ciutadans han pogut 
enviar les propostes que es 
debatran per part del Consell 
de Participació i s’elevaran al 
Pacte local pel renaixement

cional per la situació d’estat d’alarma i 
els efectes de la covid-19». Així i tot, 
segons Bartoll, s’han executat el 67% 
dels projectes i la resta es consignaran 
per a 2021. En aquest sentit, la regidora  
ha explicat que «malgrat les complica-
cions sobrevingudes, hem pogut dur a 
terme algunes de les propostes com per 
exemple el projecte d’inserció laboral 
per a persones amb diversitat funcional 
o la reordenació de l’entorn del Centre 
de Salut de la Bòvila». Així mateix, 
Caravaca ha avançat que «en poques set-
manes veuran la llum altres com la cam-
panya de sensibilització per a la recolli-
da i neteja d’excrements i orins de mas-
cotes en la via pública». 

Per a fer arribar les propostes es va 
habilitar un correu electrònic i el 4 de 
novembre es reunirà el Consell de 
Participació Ciutadana per a avaluar-les 
i les triades es traslladaran també al 
Pacte local pel renaixement.

Suspenen la Fira de Santa 
Caterina a causa de la covid

L a responsabilitat i la prudència 
davant l’evolució de la pandèmia i 
les noves restriccions que en 
l’àmbit autonòmic i nacional es 

preveuen per a combatre el virus han 
portat a l’equip de govern de 
l’Ajuntament de Vila-real a decidir final-
ment la suspensió de la Fira de Santa 
Caterina, que estava prevista per al 
pròxim 29 de novembre. Així ho ha 
anunciat l’alcalde de la ciutat, José 
Benlloch, quE ha explicat que, a pesar 
que Vila-real no està malament quant a 
xifres de contagis de covid-19, «no ens 
podem confiar». 

En aquest sentit, el primer edil s’ha 
referit a la situació en altres municipis 
de l’entorn i les noves restriccions en 
l’àmbit autonòmic i nacional, com el 
toc de queda anunciat pel president de 
la Generalitat Valenciana, Ximo Puig. 
Per això, l’alcalde ha explicat que 
l’equip de govern considera que en 
aquest moment «la millor decisió és sus-
pendre la Fira de Santa Caterina, decla-
rada festa d’interés turístic provincial, i 
un dels esdeveniments que més gent 
congrega en la via pública i que és un 
focus d’atracció de persones d’altres 
llocs». L’alcalde, que ha recordat que es 
calcula que fins a 15.000 persones pas-
sen per la fira cada any, ha explicat que 
s’estava treballant en un dispositiu espe-
cial amb un total de 8 recintes diferen-

Benlloch apel·la a la responsabilitat i la prudència per l’augment dels casos

Imatge de l’any passat de la fira amb la participació de milers de persones durant tota la jornada.

 

L’alcalde Benlloch durant la roda de premsa en la qual va anunciar la cancel·lació de l’activitat.

 

U L’alcalde anuncia també 
que els mercats ambulants no 
tornaran, per ara, al centre de 
la localitat i així mantindran 
les ubicacions provisionals

ciats, amb els corresponents controls 
d’aforament i mesures d’higiene, però 
«davant la situació actual, que en molts 
altres llocs estan tenint problemes per a 
fer aquest tipus d’activitats més grans, 
fer aquest sobreesforç no tindria sentit». 
«Suspenem la fira d’enguany per a 
poder celebrar la de 2021», assegura. 
Benlloch ha explicat a més que l’anunci 
de la suspensió es feia a falta d’un mes 
per a la seua celebració perquè «partici-
pen venedors de tota Espanya, molts 
dels quals ja s’han interessat per a acu-
dir, i no podem generar expectatives». 

L’alcalde també ha anunciat que 
s’ajorna la tornada dels mercats ambu-
lants al centre per responsabilitat, de 
manera que el de la fruita i la verdura es 
manté a l’aparcament situat enfront 
dels Jutjats, i el de roba i complements 
continuarà a la Ciutat Esportiva 
Municipal amb els protocols de segure-
tat «que fins ara han funcionat molt bé».
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El nou contracte de manteniment d’asfalt 
agilitzarà les millores de camins i carrers

L ’Ajuntament ha adjudicat 
un nou contracte de man-
teniment de calçades de 
vies urbanes i rurals que 

permetrà donar resposta de 
manera més àgil a les incidèn-
cies que es detecten en la trama 
viària del terme municipal per a 
garantir la posada a punt i 
correcta conservació d’aquesta. 
Amb un import anual de 
435.500 euros, el nou contracte, 
que tindrà una duració de dos 
anys, suposarà una inversió de 
prop d’un milió d’euros, tal com 
ha destacat l’alcalde de Vila-
real, José Benlloch, durant la 
presentació d’aquest nou con-
tracte, adjudicat a Becsa-
Simetría. L’acte ha tingut lloc a 
la Ciutat Esportiva Municipal -
on s’ha mostrat una part de la 
flota de vehicles i maquinària 
que utilitzarà l’empresa- amb la 
participació, a més de l’alcalde, 
del conseller delegat de Becsa-
Simetría, Gabriel Batalla; el 
director general de Becsa-
Simetría, Carlos Muñoz, i el 
regidor de Serveis Públics, 
Francisco Valverde, entre altres 
responsables de l’empresa i tèc-
nics de l’Ajuntament. 

El nou contracte permetrà 
actuar amb major celeritat en la 
reparació i adequació d’incidèn-
cies en el manteniment i conser-
vació de l’asfalt. L’alcalde ha 
recordat que Vila-real té 150 
quilòmetres de camins rurals i 
400 carrers, «la qual cosa suposa 
un gran esforç per al seu mante-
niment diari, especialment en 
una ciutat molt dinàmica en la 
qual no hem parat d’ajudar i 
impulsar la nostra indústria i 

L’Ajuntament adjudica a Becsa-Simetría la conservació de calçades amb una inversió de prop d’un milió d’euros en dos anys

breus

El Partit Popular sol·licita a 
l’Ajuntament que liquide el 
deute amb les ONG. El regi-
dor del PP, Adrián Casabó, 
afirma que encara es deu el 
20% de les ajudes del 2016 i 
el 2017 i, «l’any 2018 el con-
sistori ni tan sols va arribar a 
traure aquesta línia d’ajudes. 
Ara se sumen també els deu-
tes del 2019, exercici que 
tampoc s’ha abonat íntegra-
ment», adverteix Casabó.

EL PP DEMANA SALDAR EL 
DEUTE PENDENT AMB LES 
ONG DES DE L’ANY 2016

U Compromís sol·licita a 
l’Ajuntament que millore el 
manteniment dels espais 
infantils «després de compro-
var els nombrosos desperfec-
tes que s’acumulen” en àrees 
com la situada entre els 
carrers de la Consolació i del 
Cardenal Tarancón, al costat 
de la séquia, la plaça de 
Pinella o el parc situat en la 
parcel·la entre els carrers de 
la Vilavella i la Vall d’Uixó, 

COMPROMÍS SOL·LICITA UN 
ADEQUAT MANTENIMENT 
DELS PARCS INFANTILS

U El portaveu de Ciutadans 
(Cs), Domingo Vicent, dema-
na «ampliar la terrassa de la 
cafeteria de la Ciutat 
Esportiva Municipal (CEM) 
amb més taules amb la finali-
tat d’evitar possibles aglome-
racions». «Al no poder veure 
els seus fills entrenar, molts 
pares decideixen esperar-se 
en la cafeteria el que compor-
ta que, a vegades, es quede 
xicoteta», informa l’edil.

CS DEMANA AMPLIAR 
L’ESPAI HABILITAT PER LA 
CAFETERIA DE LA CEMEn la presentació del contracte es va mostrar part de la maquinària que s’utilitzarà per a les tasques d’asfaltatge.

  

d’apostar per la diversificació, 
que ens situa com la ciutat 
valenciana de més de 40.000 
habitants amb menys atur». 

 
ESTAT ACTUAL 
Benlloch ha explicat que en els 
últims anys la xarxa viària ha 
acusat un important desgast «a 
causa de la dificultat de tirar 
avant projectes imprescindibles 
per a l’activitat industrial com 
per exemple el desenvolupa-

ment del polígon de la carretera 
d’Onda o la falta d’adequats 
accessos a algunes zones indus-
trials, que han augmentat el 
trànsit de vehicles pesats per 
camins rurals i altres vials, ja 
que els governs anteriors del PP 
no van invertir en aquestes 
millores». En aquest sentit, ha 
recordat que la ronda Sud-oest - 
en construcció- evitarà el trànsit 
de vehicles pesats per vials 
urbans i rurals; i ha destacat 

també que l’actual equip de 
govern ha invertit prop de 2,5 
milions d’euros en millores en 
àrees industrials i accessos. 

El contracte compleix el com-
promís del govern local amb el 
Consell Agrari Local per a millo-
rar la xarxa de camins durant 
aquest mandat. En els últims 
dos anys s’han destinat uns 
500.000 euros anuals a adequar 
vials agrícoles i la previsió de 
completar tota la xarxa el 2023.

   
 

Municipal

L’Ajuntament es vesteix 
de rosa pel Dia Contra el 
Càncer de Mama de l’AECC
U L’Ajuntament s’ha sumat a la 
campanya del Dia Internacional 
Contra el Càncer de Mama, 
impulsada per l’Associació 
Espanyola Contra el Càncer de 
Vila-real (AECC), i ha vestit de 
rosa la balconada de Ca la Vila. 
La primera tinent d’alcalde, 
Silvia Gómez, i el president de 
l’AECC, Paco Bielsa, han presidit 
l’acte, que ha comptat amb la 
unanimitat de tots els grups 
amb representació municipal. 
La col·locació de mocadors soli-

daris de l’AECC ha substituït 
enguany la marxa solidària que 
l’associació organitza habitual-
ment pel Dia Contra el Càncer 
de Mama (el 19 d’octubre), que 
no s’ha pogut celebrar per la 
covid-19.  «Ja que no podem rea-
litzar la tradicional marxa, vam 
decidir que aquesta iniciativa 
era la millor manera de mostrar 
empatia cap a les persones que 
estan patint la malaltia, fami-
liars i els nostres voluntaris», 
indiquen des de l’AECC. Representants municipals i de l’entitat a les portes del consistori que va penjar mocadors rosa per a visibilitzar la causa.
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Veinte alumnos inician el módulo de especialización 
profesional en Diseño Gráfico e Inkjet del Aula Mentor 
Vila-real que cuenta con el apoyo del Ayuntamiento y 
Fundació Caixa Rural, Los alumnos aprenderá a manejar 
herramientas como Photoshop, Indesign e Illustrator.

U EL NUEVO CURSO SOBRE 
DISEÑO DE AULA MENTOR 
ARRANCA CON 20 ALUMNOS

 

Los representantes autonómicos y el alcalde se reunieron en el consistorio para abordar la labor en esta materia.

 

U La Generalitat cederá 
al Ayuntamiento cuatro 
inmuebles adquiridos y 
acondicionados a falta 
del mobiliario

El servicio de mantenimiento del Consorcio río Millars 
retira del paraje del Termet los pinos caídos y afectados 
por la plaga del ‘Tomicus destruens’. Los ocho árboles 
estaban muertos a consecuencia del ataque del insecto 
barrenador que ya ha acabado con más de un centenar.

U RETIRAN OCHO ÁRBOLES 
AFECTADOS POR LA PLAGA 
DEL ‘TOMICUS’ EN EL TERMET

 

El banco de pisos para emergencia social 
sumará nueve viviendas en unos meses

E l alcalde, José Benlloch, se 
ha reunido con el direc-
tor general de la Entitat 
Valenciana d’Habitatge i 

Sòl (EVha), Alberto Aznar, y han 
visitado las cuatro viviendas que 
la Vicepresidencia Segunda y 
Conselleria de Vivienda y 
Arquitectura Bioclimática 
adquirió en la ciudad a través 
del concurso de compra directa 
correspondiente a 2019. Estas 
cuatro viviendas, que la 
Conselleria cederá al 
Ayuntamiento, se sumarán a las 
cinco adquiridas por el consisto-
rio, ampliando a nueve el pri-
mer banco de pisos puente para 
emergencia social de la ciudad. 

Benlloch ha querido agrade-
cer expresamente al vicepresi-
dente segundo, Rubén Martínez 
Dalmau, el compromiso con los 
vila-realenses y la diligencia en 
gestionar los acuerdos alcanza-
dos con el primer edil en la reu-
nión mantenida entre ambos 
mandatarios hace escasamente 
un año. «Tal como se acordó, se 
ha estado trabajando con toda 
la celeridad posible para que 
estas cuatro viviendas adquiri-
das por la Generalitat pasen a 
formar parte de nuestro banco 
piloto de pisos puente, de mane-
ra que podamos atender con 
mucha más agilidad y en mejo-
res condiciones, las necesidades 
sociales de vivienda derivadas 
de emergencias, de carácter 
puntual, mientras se tramita 
una solución habitacional defi-
nitiva», recuerda el alcalde.  

Con este objetivo, los servi-
cios jurídicos del consistorio 
estudian ya el modelo de conve-
nio a firmar con la Conselleria, 
que supondrá la cesión al con-
sistorio de estas cuatro vivien-

La intención es que todas las viviendas, las municipales y las cedidas por la EVha, estén listas en el primer trimestre del 2021

das. Las residencias han sido 
adquiridas y acondicionadas 
por la Generalitat, con un 
importe global de unos 400.000 
euros. El consistorio asumirá el 
mobiliario y mantenimiento. 

La intención del gobierno 
municipal es que, en el primer 
trimestre del nuevo año, pueda 
estar plenamente operativo el 
banco de pisos puente, una 
«solución habitacional para 
emergencias puntuales y otras 
funciones sociales», puntualiza. 

 
NUEVOS RETOS 
Por su parte, el director general 
de EVha ha destacado «la necesi-
dad de ampliar el parque públi-
co de vivienda a través de distin-
tas fórmulas, como es el concur-
so de adquisición de viviendas, 
cuya segunda edición ya está en 
marcha». Además, en la reunión 

también se han planteado otros 
mecanismos al alcance de las 
administraciones locales para 
ampliar el número de viviendas 
públicas, como es el ejercicio 
del derecho de tanteo y retracto, 
con el objetivo de ofrecerlas des-
pués en alquiler asequible. Un 
derecho que, hasta hace poco 
tiempo, era competencia exclu-
siva de la Generalitat. 

En el encuentro, Benlloch y 
Aznar han analizado las necesi-
dades en materia de vivienda en 
el municipio, donde la 
Conselleria, a través de EVha, 
gestiona otras 43 viviendas. 
Desde julio de 2015, la 
Generalitat ha invertido 42.000 
euros en actuaciones de mejora 
y reparaciones del parque públi-
co, de los que 3.000 son por 
reclamaciones y 39.000 euros a 
la reparación de viviendas.

Participación 
logra una 
subvención 5.000 
€ para crear el 
Plan estratégico
U La Concejalía de 
Participación Ciudadana ha 
obtenido una subvención de 
5.000 euros de la Generalitat 
Valenciana para elaborar el 
Plan estratégico de participa-
ción. La ayuda llega de la 
Dirección General de 
Transparencia, Atención a la 
Ciutadanía y Buen Gobierno, 
para favorecer las acciones 
municipales que mejoren la 
transparencia y el acceso a la 
información pública. 

«La evolución de la partici-
pación ciudadana en Vila-
real en los últimos ocho años 
es innegable. La reactivación 
efectiva del Consell de 
Participació Ciudtadana, la 
creación de los Presupuestos 
Participativos o del Consell 
de Xiquets i xiquetes ha 
incrementado exponencial-
mente la participación de los 
vecinos y entidades ciudada-
nas en los procesos de toma 
de decisiones respecto a los 
años de gobierno del PP, 
cuando la participación era 
completamente inexistente. 
Pero no estamos satisfechos 
y, en nuestro objetivo de 
mejora continua, estamos 
trabajando en un Plan estra-
tégico que nos permita avan-
zar y profundizar en el acce-
so de la gente a las políticas 
públicas», valora la concejala 
del área, Miriam Caravaca. 

Con este objetivo, el 
departamento presentó el 
proyecto a la convocatoria 
autonómica que otorgó al 
municipio el máximo sub-
vencionable y una de las pun-
tuaciones más elevadas en su 
categoría de las 105 solicitu-
des presentadas en toda la 
Comunitat.
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Benlloch i Vila durant la visita a les instal·lacions de l’empresa vila-realenca Robles implicada en projectes innovadors.

El Pla de reindustrialització i la ronda 
Sud-oest incentiven l’expansió empresarial 

E l Pla de reindustrialitza-
ció de Vila-real, amb la 
inversió de prop de 2,5 
milions d’euros en la 

modernització de polígons, i les 
oportunitats de desenvolupa-
ment gràcies a la construcció de 
la ronda Sud-oest estan incenti-
vant l’expansió d’empreses, i de 
manera especial a l’entorn 
d’aquest futur eix viari. Així ho 
ha constatat l’alcalde de Vila-
real, José Benlloch, durant la 
seua visita a l’empresa Robles 
Sistemas Expositius, situada en 
el Camí Betxí, per a comprovar 
els treballs d’elaboració de les 
peces d’art efímer dissenyades 
per estudiants de l’Escola d’Art i 
Superior de Disseny (EASD) que 
decoraran el Espai Jove. El pri-
mer edil s’ha interessat per 
conéixer els detalls del procés 
productiu de l’empresa local i 
ha visitat la recent ampliació 
realitzada a les instal·lacions. 

Benlloch, que ha estat acom-
panyat en la visita pel gerent de 
Robles Sistemas Expositius, José 
Robles, i el Chief Budget Officer 
de l’empresa, Javier Lizandra, 
així com per professors i estu-
diants de l’EASD, ha agraït a 
l’empresa la seua implicació en 
el conveni per a aprofitar el 
talent creatiu dels joves amb 
l’objectiu de dissenyar solu-
cions decoratives i de mobiliari 
urbà innovadores i sostenibles, i 
el seu «esforç per créixer, 
ampliar les instal·lacions i fer el 
salt a la internacionalització».  

 
APOSTA PER LA DIVERSIFICACIÓ 
L’alcalde ha mostrat la seua 
satisfacció per veure «com el 
model de ciutat innovadora i 
diversificada està donant fruits 
gràcies al treball de les nostres 

L’alcalde, José Benlloch, visita l’empresa local Robles per a conéixer l’elaboració de les peces d’art efímer per a l’Espai Jove
 

empreses; des de l’Ajuntament 
posem tots els elements per a 
ajudar al desenvolupament 
industrial, amb la inversió de 
d’uns 2,5 milions d’euros en la 
modernització de polígons i 
accessos a la ciutat gràcies a la 
subvenció de l’Ivace, i sobretot 
amb la ronda Sud-oest que és la 
infraestructura més important 
de les últimes dècades a la ciu-
tat i marcarà un abans i un des-
prés en el creixement industrial 
de la ciutat».  

«Robles és un exemple 
d’empresa familiar que ha apos-
tat per la innovació, la genera-
ció d’ocupació i economia a la 
nostra ciutat, així com per 
obrir-se camí també fora de les 
nostres fronteres», ha recalcat.

breus

U La Fundació Globalis pre-
miarà el geògraf i historiador 
vila-realenc Ramon Ferrer 
Navarro com a Premi 
Trajectòria en la setena edi-
ció dels Premis Globalis. 
Actualment, Ferrer és mem-
bre del Consell Superior 
Geogràfic i president de 
l’Acadèmia Valenciana de la 
Llengua. L’entrega del reco-
neixement serà el dia 13 de 
novembre, a partir de les 
13.30 hores, com a colofó a la 
Fira Destaca, que se celebra a 
l’Auditori Municipal.

RAMON FERRER NAVARRO, 
PREMI TRAJECTÒRIA 2020 DE 
LA FUNDACIÓ GLOBALIS

U El programa d’inserció 
laboral per a ocupar a perso-
nes amb capacitats diferents 
ha ampliat a 13 (respecte les 
9 de l’any passat) els benefi-
ciaris d’aquesta iniciativa 
impulsada per la Regidoria 
de Serveis Socials i la 
Fundació Caixa Rural. El pro-
grama està dirigit a persones 
amb una discapacitat recone-
guda superior al 33%. El pro-
grama dura huit mesos i els 
usuaris treballaran a 
l’Ajuntament o a la Fundació 
mitja jornada per 500 euros.

AMPLIEN EL PROGRAMA 
D’INSERCIÓ PER A PERSONES 
AMB CAPACITATS DIFERENTS

U Vila-real s’ha adherit a la 
Xarxa d’Entitats Locals per a 
treballar els objectius de 
desenvolupament sostenible 
de l’Agenda 2030. La xarxa, 
creada en el marc de la 
Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, està 
formada per 167 ciutats de 
tot l’Estat espanyol, amb 
l’objectiu de col·laborar i 
establir sinergies per a afavo-
rir la implementació de 
l’Agenda 2030. El Ple 
Municipal va aprovar l’adhe-
sió a la xarxa el juny passat.

VILA-REAL SE SUMA A LA 
XARXA D’ENTITATS LOCALS 
PER L’AGENDA 2030

U La Policia Local ha realit-
zat una campanya de vigilàn-
cia i control de la velocitat 
amb la finalitat de garantir 
el compliment dels límits de 
velocitat permesos en el 
nucli urbà. La Unitat de 
Trànsit ha estat l’encarrega-
da de realitzar els controls i 
sancionar aquells conductors 
que no respecten la velocitat 
màxima genèrica permesa en 
les vies urbanes de Vila-real, 
de 50 km/h, o aquella establi-
da en cada punt de la xarxa 
viària municipal.

CAMPANYA ESPECIAL DE 
VIGILÀNCIA I CONTROL DE 
VELOCITAT EN VIES URBANES

Reunió amb Reciplasa per 
una gestió dels fems 
corresponsable i clara
U L’alcalde, José Benlloch, ha 
convocat la Junta de Portaveus  
a una reunió informativa 
telemàtica amb l’empresa públi-
ca Reciplasa, de la qual forma 
part l’Ajuntament, per a abor-
dar la problemàtica dels fems, el 
seu tractament i eliminació, 
que en els últims anys ha supo-
sat un sobrecost per a Vila-real 
de més de 600.000 euros. La reu-
nió ha comptat també amb la 
participació del president de 
l’entitat, Ignasi Garcia. 

«Les decisions que s’estan 
adoptant en Reciplasa en 

aquests moments i els plans de 
futur de l’empresa afectaran 
diferents corporacions, a 10 i 20 
anys vista. Per això, és impor-
tant que tots els grups munici-
pals, de diferent signe polític, 
puguen estar informats de la 
situació, amb la màxima trans-
parència», explica Benlloch. «És 
necessari que tots ens corres-
ponsabilitzem en la gestió dels 
fems i les decisions que, per a 
garantir el correcte tractament i 
el menor impacte ambiental i 
econòmic, s’estan adoptant», 
insisteix el primer edil. Benlloch i Serralvo durant la sessió per a abordar els reptes de Reciplasa.

 

+DADES

L’alumnat de l’EASD 
participen en la visita
U En la visita a Robles Sistemas 
Expositius han participat també 
Marina García-Broch, professora de 
l’EASD de Castelló, i Carlos Soler, 
professor de l’EASD de València, i 
les estudiants Mar Sancho, Sofía 
Sánchez, Marta Paredes i Elisabeth 
Carratalá, autores del projecte 
‘Pètals en la nau’, triat per a decorar 
l’interior del Espai Jove, en el marc 
del conveni de col·laboració que 
manté l’Ajuntament de Vila-real 

amb l’EASD. El disseny consisteix en 
grans pètals de flor del taronger 
elaborats amb l’innovador material 
krion que es col·locaran suspesos 
en l’estructura de l’edifici com una 
manera de recordar l’origen taron-
ger de l’actual Espai Jove, que en el 
seu moment va ser un magatzem 
citrícola. L’empresa Robles ha sigut 
l’encarregada de fer realitat el 
disseny i en breu les peces decora-
ran l’edifici municipal.
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Vila-real atrau talent jove innovador per  
a renovar espais públics amb ceràmica

L ’Ajuntament ha renovat 
per tercer any el conveni 
de col·laboració amb 
l’Escola d’Art i Superior 

de Disseny de València (EASD) 
amb l’objectiu de donar eixida 
al talent creatiu dels estudiants 
per a la cerca de solucions inno-
vadores de mobiliari urbà, inte-
riorisme i disseny en espais 
públics. En el marc d’aquest 
acord, un grup d’alumnes de 
l’EASD de València i Castelló 
han visitat diferents places, 
espais públics i edificis singu-
lars de la ciutat per a conéixer el 
patrimoni, l’arquitectura i les 
característiques de la trama 
urbana de Vila-real i poder així 
plasmar propostes de mobiliari 
urbà amb la ceràmica com a 
material protagonista. 

En la visita han participat 75 
estudiants del grau de Disseny 
d’Interiors de València i 30 
alumnes de Castelló que cursen 
estudis superiors de Disseny 
d’Interiors i de Recobriments 
Ceràmics, acompanyats per 8 
professors en total. Dividits en 
quatre grups d’entre 25-30 per-
sones han recorregut la ciutat 
acompanyats per guies profes-
sionals i pel regidor de Turisme, 
Diego A. Vila, per a conéixer els 
espais i edificis més representa-
tius del municipi. Aquesta acti-
vitat substitueix al taller de dos 
dies que s’ha realitzat els últims 
dos anys i que en aquesta ocasió 
ha hagut de redefinir-se per la 
situació de la crisi sanitària.  

La finalitat de la visita és que 
els estudiants plantegen solu-
cions de mobiliari urbà creati-
ves, versàtils i funcionals utilit-
zant la ceràmica. La jornada ha 

L’Ajuntament renova per tercer any el conveni amb l’Escola d’Art i Superior de Disseny de València per a buscar solucions creatives de mobiliari urbà 

U Alumnat dels centres 
de València i Castelló 
visiten la ciutat per a 
trobar inspiració per a 
les seues propostes

Els joves van visitar espais com l’exterior del camp del Villarreal on s’exposen les figures de Jaume Plensa cedides per Mercadona i la Fundació Hortensia Herrero.

 

finalitzat a l’Auditori Municipal 
Músic Rafael Beltrán Moner 
amb una ponència sobre 
«Ceràmica tradicional» a càrrec 
de la professora Mila Payá. 

 
OPORTUNITATS PER LA COL·LABORACIÓ 
L’alcalde, José Benlloch, ha par-
ticipat en la cloenda i ha desta-
cat l’oportunitat que suposa 
tant per a Vila-real com per als 
estudiants de l’EASD el conveni 
de col·laboració «que ens permet 

destacar el talent dels joves com 
a part de la nostra aposta com a 
Ciutat Educadora i reforçar la 
vocació innovadora de Vila-real 
i fomentem l’ús de la ceràmica 
en diferents espais per a millo-
rar la nostra ciutat».  

El conveni es tradueix en una 
aportació de 12.500 euros per 
part de l’Ajuntament per a la 
realització d’aquests tallers 
anuals, dels quals han sorgit ja 
projectes de disseny i art efímer 

en edificis municipals com la 
Biblioteca Universitària del 
Coneixement (BUC) i l’Espai 
Jove. En aquest últim cas, en 
breu s’instal·laran les peces 
d’interiorisme dissenyades pels 
estudiants amb motiu del taller 
creatiu realitzat l’any passat i 
que s’inspiren en el passat de 
l’edifici com a magatzem de 
taronges utilitzant materials 
innovadors com el krion i altres 
més tradicionals com la fusta.
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Enguany no tindrà lloc la tradicional jornada popular d’olla degut a la covid.

Mengem a Vila-real… Olla 
de la Plana torna, tot  i la 
covid-19, al novembre

 

U Les XI Jornades Gastronò-
miques Mengem a Vila-real... 
Olla de la Plana tornen aquest 
mes per a valorar la tradició 
culinària del municipi i poten-
ciar l’hostaleria local en un any 
especialment difícil per al sec-
tor a conseqüència de la crisi 
sanitària.  

En aquest context, la Regi-
doria d’Economia, al costat de 
l’Associació Gastronòmica de 
Vila-real ha preparat una nova 
edició de les jornades, adaptada 
als protocols de prevenció, que 
se celebrarà durant tot el mes de 

novembre. «En un moment com 
l’actual, el nostre objectiu és fer 
d’aquestes jornades una nova 
oportunitat per a valorar el 
potencial de la nostra gastrono-
mia, fent costat a tots els restau-
rants i bars de la nostra ciutat 
que tant de sacrifici estan fent 
en aquesta crisi, i és ara quan 
hem d’estar al costat de les nos-
tres empreses», remarca el regi-
dor d’Economia, Xus Madrigal. 

El Comité Organitzador de 
les Jornades es va reunir per a 
preparar aquesta cita gas-
tronòmica, que tan bona respos-

ta ha obtingut en els últims 
anys, tant per part dels restaura-
dors com del públic, que ha gau-
dit de la variada oferta gas-
tronòmica de Vila-real, amb 
l’olla de la Plana com a plat 
estrela.  

Aquesta nova edició comp-
tarà també amb el concurs, ava-
luat per un Jurat professional, 
encara que a causa de la situació 
de crisi sanitària, no es durà a 
terme la degustació popular 
d’olla de la Plana, que en els 
últims anys ha congregat un 
miler de ciutadans a la plaça de 
la Vila. El concurs amb la delibe-
ració del Jurat professional està 
previst per al dia 4 de novembre 
a porta tancada per a respectar 
els límits d’aforament. 

Tota la informació està en el 
blog de les Jornades Gastro-
nòmiques i en el Portal del 
Comerciant mengem.vila-real.es i 
vila-real.portaldelcomerciante.com.

El beneficiaris d’Avalem 
Joves coneixen casos 
d’èxit en Vilaemprén

U Els 27 joves del programa 
Avalem Joves que durant 
l’últim any han tingut una 
oportunitat laboral a 
l’Ajuntament, s’han graduat 
en la Jornada Vilaemprén; 
una proposta formativa per a 
fer valer el talent local amb 
la qual el consistori posa 
punt i final a aquesta edició 
del programa d’ocupació 
subvencionat per la 
Generalitat Valenciana, amb 
la vista posada ja en la nova 
convocatòria que estarà enfo-
cada a aprofitar les futures 
oportunitats dels projectes 
europeus. 

Els 27 participants (14 del 
subprograma Emcuju per a 
joves qualificats i 13 del sub-
programa Empuju per a 
joves sense qualificació) han 
exercit tasques professionals 
en 20 departaments munici-
pals. A més, han participat 
en un programa pioner de 

formació i creativitat, Genera 
Innova, amb 20 accions formati-
ves i nou sessions de creativitat. 

Durant la jornada, han pre-
sentat els projectes que durant 
aquest any han desenvolupat 
entorn de les quatre marques de 
ciutat: Ciutat de la Ciència i la 
Innovació, Ciutat Educadora, 
Ciutat de Congressos, Festivals i 
Esdeveniments i Ciutat de la 
Salut i l’Esport. A més, han 
rebut el diploma que acredita la 
seua participació en aquest pro-
grama de mans de l’alcalde de la 
ciutat, José Benlloch.  

El primer edil ha participat 
en la clausura de la Jornada 
Vilaemprén, al costat del regi-
dor d’Economia, Xus Madrigal, i 
l’edil de Turisme, Diego A. Vila, 
i ha recordat que Avalem Joves 
és un programa hereu de 
Vilabeca, impulsat per 
l’Ajuntament per a canalitzar el 
talent jove i generar noves opor-
tunitats laborals.

La Casa dels Mundina va acollir l’activitat amb els beneficiaris del programa.

 

Els col·legis i altres instal·lacions educatives veuran reforçades les tasques de consergeria gràcies a aquest programa.

Vila-real reforça amb 26 conserges 
les tasques als centres educatius

L ’Ajuntament reforçarà la 
plantilla de conserges i 
personal auxiliar en els 
col·legis de la ciutat a tra-

vés del programa d’ocupació 
ECOVID 2020, inclòs en el pla 
Avalem Experiència, que oferirà 
una eixida laboral a 26 persones 
desocupades majors de 30 anys 
que han perdut el seu treball a 
conseqüència de la conjuntura 
derivada de la pandèmia. La 
Regidoria d’Economia ha obtin-
gut una subvenció de 248.000 
euros de la Generalitat per a 
poder desenvolupar aquest pla, 
amb una duració de sis mesos. 

El regidor responsable de 
l’àrea, Xus Madrigal, ha assenya-
lat que «l’Ajuntament ha obtin-
gut pràcticament el 100% de la 
quantitat econòmica sol·licitada 
per a aquest programa que com-
plirà una doble funció: d’una 
banda, oferir una eixida laboral 
a persones que han perdut el 
treball per la crisi sanitària i 

Els seleccionats pel programa autonòmic ECOVID 2020 iniciaran el treball  l’1 de desembre

que en aquest moment veuen el 
seu futur amb molta preocupa-
ció; i d’altra banda, donar res-
posta a les necessitats de perso-
nal sorgides en els col·legis per a 
fer possible l’aplicació dels pro-
tocols de prevenció per la covid-
19 i col·laborar amb 
l’Administració autonòmica per 
a un desenvolupament correcte 
i segur de l’activitat escolar». 

Amb una subvenció de 
248.000 euros per part de la 
Generalitat, el programa ECO-
VID 2020 - Avalem Experiència 
arrancarà l’1 de desembre, 
reforçant l’aposta de 
l’Ajuntament per la creació 
d’ocupació i oportunitats. Una 
estratègia que, unida a l’esforç 
d’empresaris, autònoms i teixit 
econòmic de la ciutat, ha con-
vertit Vila-real en la ciutat 
valenciana de més de 40.000 
habitants amb menys atur. 

Així mateix, en aquests dies 
s’incorporaran els beneficiaris 

d’un altre pla d’ocupació obtin-
gut per la Regidoria 
d’Economia. Es tracta del pro-
grama Emcorp, amb una inver-
sió de 126.000 euros, per a ocu-
par 11 persones majors de 30 
anys en el Departament de 
Serveis Públics. La Generalitat  
sufragarà 117.000 euros mentre 
que el municipi només haurà 
d’aportar 8.750 euros. 

 
SOL·LICITUD 
D’altra banda, també s’ha dema-
nat una nova convocatòria del 
pla Avalem Joves, per a menors 
de 30 anys, per a donar una 
oportunitat laboral a unes 12 
persones durant un any. La 
quantitat sol·licitada és de 
330.000 euros, dels quals el con-
sistori aportaria 51.500. En 
aquest cas, la intenció de 
l’equip de govern és crear un 
equip que dissenye projectes 
per a aprofitar les oportunitats 
de l’arribada de fons europeus.
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Ciutat de la Salut i de l’Esport

L’atletisme torna amb  
la I Milla de la Ceràmica 
U Vila-real va tornar a acollir 
una prova de competició amb 
l’organització de la I Milla de 
la Ceràmica amb totes les 
mesures sanitàries i protocols 
marcats pel Consell en preven-
ció de la covid-19. La I Milla de 
la Ceràmica, organitzada pel 
Club d’Atletisme,  va arrancar 
a les 18.00 hores amb 10 cate-
gories, i es va tancar a les 19.30 
hores amb la prova èlit, amb 
atletes de bones marques en 
l’àmbit nacional. 

No en va, hi van haver 
corredors com Abderrhaman 
El Khayami El Komiry, campió 
d’Espanya de la Milla 2019; 
Rubén Monreal, tercer classifi-
cat en el Campionat d’Espanya 
sub-23 aire lliure en 800 
metres; Carlos Muñoz, campió 
sub-23 en 3000 metres; Yurena 
Hueso, primera en el 
Campionat d’Espanya sub-23 
en pista coberta 800 metres; o 
Alba Cebrián, segona en el 
Nacional sub-20 a l’aire lliure.

Imatge del gimnàs de la Piscina Yurema Requena amb les àrees delimitades per a la pràctica esportiva.

L’SME inicia temporada amb 7.000 
socis i 3.000 places per a activitats

V ila-real recupera comple-
tament la seua activitat 
esportiva. El Servei 
Municipal d’Esports 

(SME) reactiva totes les 
dependències, activitats per a 
socis, classes dirigides i clubs en 
una xarxa d’espais ampliada 
enguany amb dues noves 
dependències i els gimnasos pri-
vats amb els quals l’Ajuntament 
té un conveni de col·laboració.  

Les activitats de la guia espor-
tiva van començar amb les 3.000 
places cobertes en un inici de 
campanya en la qual s’ha prio-
ritzat la pràctica esportiva segu-
ra a través de protocols de pre-
venció certificats per la 
Universitat Politècnica de 
València. La xifra de socis és 

L’Ajuntament retorna uns 60.000 euros als socis d’Esports per la parada derivada de la crisi

 

d’uns 7.000, segons l’SME.  
L’ampliació de la xarxa d’ins-

tal·lacions esportives amb el 
nou pavelló Joan Baptista 
Llorens i la piscina Aigua-salut, 
al costat dels nous espais habili-
tats en el Centre de Tecnificació 
Esportiva, ha permés donar 
cabuda a la demanda de socis i 
usuaris d’activitats i ha fet pos-
sible la reactivació dels clubs, 
amb un total de 26 entitats 
esportives utilitzant els dife-
rents recintes municipals.  

Així mateix, l’aliança amb 
un total de 14 gimnasos de la 
localitat amb els quals el consis-
tori manté un acord de col·labo-
ració completa el catàleg d’ins-
tal·lacions i activitats a la dispo-
sició dels usuaris i socis. 

A més, l’Ajuntament ha 
retornat prop de 60.000 euros 
als socis del Servei Municipal 
d’Esports corresponents al 10% 
del cost de l’abonament de la 
temporada 2019-2020, inte-
rrompuda a causa de la covid, ja 
que va obligar a tancar tempo-
ralment les infraestructures. 

 
4.521 DEVOLUCIONS 
L’edil de l’àrea, Javier Serralvo, 
va indicar que aquest muntant 
es distribuirà entre 4.521 asso-
ciats, en funció de les tarifes de 
cada abonament. 

El gruix, respecte a la  quan-
titat a retornar, és el carnet 
familiar --per a parelles i fills 
amb edats entre 3 i 13 anys-- pel-
qual el consistori reingressarà 
un total de 23.658 euros a 1.117 
socis; altres 22.055 es repartiran 
entre 1.670 ciutadans amb abo-
nament individual --de 31 a 64 
anys--; 8.600 corresponen als 
accessos per a joves de 18 a 30 
anys; 1.951 més a 341 séniors --
per a majors de 65--; i, final-
ment, 1.673 euros a 409 júniors 
(de 14 a 17 anys). 

«Tal com ens vam comprome-
tre, compensarem als socis de 
l’SME per les activitats que no 
van poder practicar i les ins-
tal·lacions que no van poder uti-
litzar a causa de la crisi del coro-
navirus, durant el confinament 
i les primeres fases de desescala-
da», explica Serralvo.  

La decisió afecta tant els socis 
que han renovat per a l’actual 
temporada com per als que han 
decidit enguany no tornar a 
incorporar-se a les activitats 
municipals.

El Consell Local de 
l’Esport avala l’inici de 
la campanya 2020-2021

U El Consell Local de l’Esport 
s’ha reunit en la sessió corres-
ponent al tercer trimestre de 
l’any, per tal d’avaluar l’inici 
de la temporada esportiva al 
Servei Municipal d’Esports 
(SME) i clubs locals, així com la 
reactivació del calendari de 
competicions, amb els proto-
cols i mesures de seguretat 
anticovid implementats per 
l’SME i certificats per la 
Universitat Politècnica de 
València.  

El regidor d’Esports i Salut, 
Javier Serralvo, ha donat 
compte als membres del 

Consell de la reactivació del 
sector i de la reobertura de la 
xarxa d’instal·lacions esporti-
ves municipals, a la qual 
enguany se sumen el nou pave-
lló Campió Llorens i la piscina 
d’Aigua-salut. 

«La prudència i la responsa-
bilitat són les màximes que 
han guiat la reobertura de les 
instal·lacions. Hem extremat 
les precaucions perquè es 
puga practicar esport amb la 
confiança d’unes instal·lacions 
i uns protocols segurs, encara 
que aquestes mesures puguen 
generar reticències», ha dit.

Els membres del Consell es van reunir a la biblioteca de Pius XII.

 

Les activitats guiades s’han repartit en diverses infraestructures esportives.

 

El carrer de l’Ermita va acollir l’activitat del Club d’Atletisme.
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The Weekend del Challenge de la 
Plana, carrera ciclista por etapas 
que constó de tres fases a lo largo 
del fin de semana -el 3 y 4 de ocu-
bre en Vila-real-, llegó con un 
nuevo formato, el Circuit Race. La 
primera prueba fue una contra-
rreloj individual de 5,5 km el 
sábado por la mañana seguida de 
una etapa vespertina en línea de 
60 kilómetros. La competición 
concluyó con una tercera etapa 
de 60 kilómetros el domingo. La 
carrera, se desarrolló en el circuito 
de la zona del camino les Voltes, 
con área acotada y todos los pro-
tocolos anticovid. Desde el Servei 
Municipal d’Esports destacaron el 
«éxito» de participación de esta 
competición que se desarrolló el 
mismo fin de semana que la Milla.

U EL CICLISMO VUELVE A 
LA CALLE CON LAS ETAPAS 
DE THE WEEKEND

 

Vila-real recuperará a princi-
pios del año que viene el cam-
peonato Multiesport Escolar, 
adaptado a las nuevas circuns-
tancias y medidas de seguri-
dad. El concejal de Deportes y 
Salud, Javier Serralvo, y la pri-
mera teniente de alcalde, 
Silvia Gómez, se han reunido 
con los maestros de Educación 
Física de los colegios de la ciu-
dad para tratar las posibilida-
des de recuperar el emblemáti-
co programa de fomento del 
deporte y los hábitos saluda-
bles en igualdad de oportuni-
dades para todos los escolares. 
Para hacerlo, se establecerán 
actividades fuera del horario 
docente, y se evitará el contac-
to entre grupos de diferentes 
colegios. 

«Una vez abiertas todas las 
instalaciones deportivas y 
reactivada la campaña, nos 
quedaba poder recuperar tam-
bién el Multiesport Escolar», 
recuerda Serralvo, quien apun-
ta la complejidad de reactivar 

El Multiesport Escolar 
volverá a inicios del 2021 
con protocolos concretos

  

El VII Congreso Internacional de 
Fútbol, organizado por Pinosport y la 
colaboración del Ayuntamiento,  se 
celebró en el Centre de Congressos, 
Fires i Trobades. 

U CELEBRAN EL SÉPTIMO 
CONGRESO INTERNACIONAL 
DE FÚTBOL DE PINOSPORT

 

Aigua-salut abre como centro de 
referencia de actividades de salud 
La piscina acoge 29 horas de clases de lunes a sábado y cerca de 500 usuarios cada semana

L a piscina Aigua-salut, el 
nuevo espacio de salud y 
agua que se suma a la red 
de instalaciones deporti-

vas del Ayuntamiento abrió sus 
1 de octubre, tal y como se com-
prometió el equipo de gobierno, 
para convertirse en el centro de 
referencia de las actividades de 
salud y terapias acuáticas.  

El alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha visitado la instala-
ción acompañado por el conce-
jal de Deportes y Salud, Javier 
Serralvo, y el jefe del Servei 
Municipal d’Esports (SME), José 
Ramón Cantavella. Benlloch ha 
recordado que este centro está 
pensado como un espacio de 
referencia «en salud y agua, ya 
que de momento acogerá las 
actividades acuáticas de la guía 
deportiva enfocadas a la salud 
pero el objetivo es que se con-
vierta en un centro de terapias 
acuáticas de rehabilitación a 
través de un acuerdo con el 
Hospital de la Plana que está 
ultimándose». 

«Esta instalación refuerza 
nuestra marca como Ciudad de 
la Salud y el Deporte y es una 
muestra del trabajo constante 
por mejorar la calidad de vida y 
generar nuevas oportunidades 
económicas para convertir la 
ciudad en líder en materia de 
deporte, por eso decidimos lle-

Los responsables municipales visitaron la instalación antes de su apertura.

 

rios del SME, dedicando cada 
instalación municipal a una 
función específica, y cumplien-
do con todos los protocolos». 

Por su parte, Serralvo ha 
recordado que «este nuevo espa-
cio culmina todo el esfuerzo rea-
lizado este verano por el 
Ayuntamiento para poder abrir 
las instalaciones deportivas en 
condiciones en esta situación de 
pandemia». El edil incide en 
que, con la nueva piscina Aigua-
salut y el nuevo pabellón Joan 
Baptista Llorens, Vila-real cuen-
ta con cinco pabellones, tres pis-
cinas cubiertas y una al aire 
libre. «Por la que pasarán alrede-
dor de 500 usuarios a la semana 
de diferentes actividades de la 
guía deportiva», apunta. 

 
ACTIVIDADES Y USO 
El jefe del SME detalla que se 
realizan 29 horas de clase a la 
semana, de lunes a sábado, de 
actividades como natación para 
bebés, escuela de natación, nata-
ción terapéutica, aigua-salus, 
grupos de natación especial y 
clases dirigidas a personas con 
patologías concretas como 
fibromialgia y esclerosis.  

En cuanto a las adaptaciones 
realizadas en el edificio para 
cumplir los protocolos de pre-
vención por la covid-19, se han 
abierto nuevos accesos para evi-
tar el cruce de personas y habili-
tar entradas y salidas diferencia-
das. También se ha limitado el 
aforo, se ha retirado mobiliario 
y taquillas de los vestuarios y se 
ha reforzado la señalización 
«todo con el objetivo de que sea 
un espacio seguro y que la gente 
pueda seguir practicando depor-
te, porque es fundamental para 
la salud y más en este momen-
to», concluye Cantavella.

este programa, que habitual-
mente pone en contacto a 
escolares de los diferentes cole-
gios para la práctica de varios 
deportes. «En estos momentos, 
este formato no se puede man-
tener porque los niños están 
en grupos burbuja, pero tam-
poco podíamos renunciar a un 
programa garantizando la 
igualdad de oportunidades en 
el acceso a la práctica deporti-
va», argumenta Serralvo. Por 
este motivo, se ha acordado 
con los representantes educati-
vos reactivar el Multiesport 
con sesiones extraescolares 
que no supongan juntar alum-
nado de diferentes centros.  

Con este objetivo, los cole-
gios determinarán los niños 
que quieren participar y el 
Servei Municipal d’Esports ela-
borará los protocolos necesa-
rios para poder desarrollar las 
jornadas con los monitores del 
Becaesport y con las máximas 
garantías de seguridad y pre-
vención contra la covid-19.

U El objetivo es que el 
centro sea también una 
referente en terapias 
acuáticas de la mano del 
Hospital de la Plana

gar a un acuerdo con la empresa 
propietaria y evitar que se con-
virtiera en una nave abandona-
da», afirma. Además, el alcalde 
recuerda que la apertura de este 
centro acuático en este momen-
to de pandemia «nos permite 
garantizar el servicio a los usua-

NOVEMBRE DEL 2020



Crònica de Vila-real
OCTUBRE DEL 2020Municipal16

Las Rosarieras celebran su 
200º aniversario de vida

U La Asociación de Hijas de 
María del Rosario cierra el 200.º 
aniversario de la entidad, con 
una misa en la iglesia 
Arciprestal y un concierto a 
cargo del organista de la conca-
tedral de Santa María de 
Castelló, Augusto Belau, la 
soprano Adelina Marina y los 
tenores José Antonio Navarro y 
David Montolío. El alcalde, José 
Benlloch, ha felicitado a la enti-
dad y les ha entregado una ale-
goría de la ciudad en reconoci-
miento por los 200 años de his-
toria y trabajo por Vila-real.  

Los festejos tuvieron que 
adaptarse a las circunstancias y, 
por ejemplo, no se produjo el 
habitual y participativo trasla-
do, las procesiones fueron claus-
trales, hubo control de aforo y 
aunque sí se realizó la ofrenda a 
la Virgen, las flores debieron 
depositarse a los pies de la ima-
gen para evitar contactos.El aforo para asistir a las misas principales se redujo acorde a la normativa.

U LA PARROQUIA DE LOS 
FRANCISCANOS DESPIDE 
SU 50º ANIVERSARIO 

La parroquia de los Padres 
Franciscanos cerró los actos conme-
morativos del 50 aniversario de su 
fundación con una eucarística en la 
festividad de San Francisco de Asís.

Una joven de Vila-real, premio provincial

Una joven vila-realense, Aina 
Francés Llueca, recogió el pri-
mer premio del certamen Carta 
a un militar español, organiza-
do por la Subdelegación de 
Defensa. Aina Francés, alumna 
de 1.º de bachillerato del IES 
Broch i Llop, es la ganadora pro-
vincial de la séptima edición de 
esta iniciativa de redacción 
escolar, bajo el lema Aliados de 
la innovació. 
El alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, acompañó a la estu-
diante durante el acto de entre-
ga de premios del certamen 
Benlloch ha felicitado a la joven 
vila-realense y ha agradecido al 
subdelegado de Defensa, Javier 
Ferrer, la organización de este 
certamen que acerca el Ejército 
a la ciudadanía desde diferentes 
vertientes, como la aportación 
del sector militar a la ciencia y 

del IES Miquel Peris del Grau de 
Castelló; Sara Suciu, del IES 
Francesc Ribalta de Castelló; y 
Anna Pedroche Gumbau, del IES 
Jaume I de Burriana. 
El jurado, representantes de los 
principales medios de comuni-
cación de Castellón y el enton-
ces delegado territorial de 
Educación, Robert Roig, eligió el 
texto de Aina Francés en febrero 
pero, por la irrupción del covid-
19, el acto de entrega se aplazó 
hasta hace unas semanas.

CERTAMEN CARTA A UN MILITAR ESPAÑOL

al desarrollo tecnológico. 
El concurso estaba dirigido a 
alumnas y alumnos de 4º de la 
ESO, 1º y 2º de Bachillerato y 
Formación Profesional de Grado 
Medio y el tema de esta edición 
ha sido la importancia de la 
investigación científica en las 
Fuerzas Armadas para el desa-
rrollo de numerosos avances. El 
objetivo del certamen era escri-
bir una carta a un militar anóni-
mo, y eso es lo que ha hecho 
Aina, con su emotivo escrito 
dirigido, especialmente, a las 
militares españolas. 
«¿Te acuerdas de cuando eras 
pequeña?, siempre te repetían 
que de mayor serías la que se 
ocuparía de limpiar y cocinar, 
que tu lugar de trabajo sería tu 
casa y poco más». Así empieza la 
carta de la alumna del IES 
Professor Broch i Llop de Vila-

real. «Quién te iba a decir que 
algún día llegarías tú a formar 
parte de las Fuerzas Armadas», 
termina en su primer párrafo. 
En su texto, la joven autora 
habla de como «la investigación 
científica militar ha contribui-
do mucho a la mejora de nues-
tras vidas, sobre todo a la de las 
mujeres», citando inventos 
como la epidural o las ecogra-
fías que fueron fruto del desa-
rrollo militar. 
A la ceremonia de reparto de 
galardones asistieron también 
el director territorial de 
Educación, Alfred Remolar, y la 
alcaldesa de Castelló, Amparo 
Marco. También dedicó unas 
palabras de agradecimiento a 
las participantes y a los asisten-
tes el Coronel subdelegado de 
Defensa, Javier Ferrer González, 
que destacó que «ganar este con-

curso en la provincia de 
Castellón no es nada fácil, de 
hecho es la tercera región 
donde más complicado es ven-
cer», aplaudiendo y reconocien-
do así el esfuerzo de la ganadora 
y las finalistas. 
Una por una, las premiadas fue-
ron pasando a recoger sus pre-
mios y hacerse la foto oficial, 
que las reconocía como finalis-
tas del certamen. Las galardona-
das, además de Aina, fueron las 
finalistas Claudia Peña Cerrato, 

La ganadora, Aina Francés, junto al alcalde José Benlloch y el subdelegado de Defensa, Javier Ferrer González.
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Benlloch destaca la apuesta ‘verde’ 
de Mercadona con el proyecto 6.25 
La compañía se propone seis objetivos para la reducción y recliclaje de plástico para el 2025

E l alcalde , José Benlloch, y 
el edil de Agricultura, 
Sostenibilidad, Tran-
sición Ecológica y Medio 

Ambiente, José Ramón Ventura 
Chalmeta, han acompañado a la 
directora de Relaciones Exter-
nas de Mercadona de Castellón y 
Valencia norte, María José 
Sisamón, en la puesta en mar-
cha de la estrategia 6.25 en el 
supermercado de la compañía 
ubicado en la carretera de Onda.  

El programa supone la imple-
mentación de acciones para la 
reducción de plásticos y el reci-
claje, en el marco de los 
Objetivos de Desarrollo Soste-
nible de cara al 2025 y en línea 
con los proyectos y las políticas 
desarrolladas en Vila-real que 
cristalizarán en la creación de la 
marca de Ciudad Sostenible. 
«Felicitamos a Mercadona por 
esta iniciativa,  alineada con los 

objetivos por los que Vila-real 
tiene que trabajar en los próxi-
mos 10 años», señala Benlloch 

Sisamón apunta que la estra-
tegia 6.25 de Mercadona con-
templa «seis acciones para el 
año 2025 con un triple objetivo: 
reducir un 25% el plástico, que 
todo el plástico en tienda sea 
reciclable y reciclar todo nues-
tro residuo plástico». Asimismo, 
«para concienciar a la ciudada-
nía, hemos escenificado esta 
estrategia en algunas de nues-
tras tiendas a través de elemen-

Los responsables de Mercadona acompañados por el alcalde  Benlloch, y el edil de Medio Ambiente, José Ramón Ventura.

 

tos de señalética distribuidos 
por toda la superficie», agrega. 
Se trata de tiendas piloto, de las 
que sólo existen dos en la pro-
vincia de Castellón.  

Benlloch anuncia la próxima 
creación de una sexta marca, la 
de Ciudad Sostenible, que se 
sumará a las existentes 
(Educadora, de la Ciencia y la 
Innovación, de Congresos, 
Festivales y Eventos, y del 
Deporte y la Salud». «Son pro-
yectos en los que estábamos tra-
bajando y que se han visto ralen-
tizados por el virus; pero no nos 
olvidamos, como ha hecho 
Mercadona, de que el virus un 
día pasará y que no podemos 
tenerle miedo –sí respeto- si no 
queremos quedar paralizados y 
perder la batalla contra otros 
virus que también acechan, 
como la inclusión o el cambio 
climático», concluye Benlloch.

U El alcalde anuncia la 
puesta en marcha de 
una sexta marca, 
Ciudad Sostenible, que 
se sumará las existentes

Aludme y DogPoint se 
unen en la carrera virtual 
‘Muévete por la distonía’
El Ayuntamiento, a través de la 
Concejalía de Servicios Sociales, 
colabora con las asociaciones 
Aludme y DogPoint en la prime-
ra carrera virtual solidaria 
‘Muévete por la distonía’ que se 
celebrará los días 14 y 15 de 
noviembre con el objetivo de 
recaudar fondos para desarro-
llar su labor en un contexto de 
crisis sanitaria como el actual 
en el que realizar actividades 
presenciales resulta más com-
plejo. El concejal de Servicios 
Sociales, Álvaro Escorihuela, ha 
presentado en rueda de prensa 

esta cita solidaria, junto a la pre-
sidenta de Aludme, Marina 
Martín, y la fundadora de 
DogPoint, Olivia De Matteis. 
También ha estado presente el 
secretario de la Fundació Caixa 
Rural, que también colabora en 
la actividad, Josep Ramos. 

Las personas interesadas en 
participar sólo deben practicar 
alguna actividad deportiva 
como correr, caminar o ir en 
bici; solo, en compañía o con 
una mascota, y al aire libre o en 
casa y compartir las fotos junto 
al hashtag #mueveteporladisto-

nia. Las inscripciones a la inicia-
tiva pueden realizarse en la 
página www.dxtchiprun.es. 
 
RECOGIDA DE TAPONES 
Por otra parte, Aludme, con el 
acuerdo con el Ayuntamiento, 
ha decidido paralizar temporal-
mente la recogida de tapones 
solidarios debido a las dificulta-
des que supone su depósito y 
recogida en las actuales circuns-
tancias sanitarias derivadas de 
la covid-19. Las restricciones de 
acceso a edificios públicos y 
cuestiones higiénicas, entre 
otros motivos, han motivado 
esta medida que entró en vigor 
el 1 de noviembre. A partir de 
esa fecha, los tapones deben 
depositarse en los contenedores 
de reciclaje amarillos. 

En futuro, el consistorio y la 
entidad han planteado el estu-
dio de nuevas fórmulas de reco-
gida que agilicen el proceso.

Participación logra una 
ayuda para promover los 
derechos de la infancia 
La Concejalía de Participación 
Ciudadana y Proximidad ha 
logrado una nueva subvención  
para implementar acciones de 
participación a través del 
Consell de Xiquets i Xiquetes. 
La iniciativa ha obtenido 6.800 
euros de la Dirección General 
de Infancia y Adolescencia, de 
la Conselleria de Igualdad y 
Políticas Inclusivas. 

«El Consell de Xiquets i 
Xiquetes es uno de los ejes de 
la Concejalía de Participación 
Ciudadana; una herramienta 
fundamental para promover 

la ciudadanía y la educación 
en valores cívicos y democráti-
cos entre los más jóvenes», 
señala la concejala del área, 
Miriam Caravaca, quien 
recuerda que el órgano arran-
có en 2014 de forma pionera 
en la Comunitat y cuenta con 
varias distinciones. «Obtener 
esta subvención supone un 
espaldarazo más», agrega.  

La resolución forma parte 
de la convocatoria autonómica  
a programas de promoción de 
los derechos de la infancia y de 
participación infantil.

U RECONOCIMIENTO A LA LABOR DE LOS AGRICULTORES

U El Ayuntamiento reconoció la labor realizada por los agricultores duran-
te el primer estado de alarma con la entrega de una placa conmemorativa. 
Una tarea de desinfección que realizaron de forma «desinteresada» que se 
vio reconocida en este acto que puso fin al Mes de la Sostenibilidad que 
incluyó reparto de envoltorios de bocadillo, la campaña de reciclaje de 
residuos o la creación de juguetes con materiales reciclados

U EXPOSICIÓN FOTOGRÁFICA SOBRE LA LACTANCIA
La Asociación Mesquellet entregó los premios del concurso de fotografía 
sobre la lactancia materna que la entidad convoca cada año. La entrega se 
produjo en la Casa de l’Oli donde se pudieron ver todas las imágenes que 
participaron en esta convocatoria. Esta entidad local se dedica fundamen-
talmente a dar información y apoyo a las familias en relación a la lactancia 
y todo aquello que implica la crianza respetuosa de los niños.
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Destaca 2020 abordarà els reptes de la 
digitalització i la reactivació postcovid

L a Fira Destaca 2020 abor-
darà els reptes de la digi-
talització, el foment del 
paper de la dona en la 

ciència i l’emprenedoria i la 
reactivació econòmica en l’era 
postcovid-19 en l’edició més 
innovadora, que combinarà els 
formats presencial i virtual, i 
que es desenvoluparà de l’11 al 
13 de novembre. 

La fira de transferència cien-
tífica i tecnològica pionera de la 
Comunitat Valenciana que 
impulsen l’Ajuntament de Vila-
real i la Càtedra d’Innovació 
Ceràmica Ciutat de Vila-real de 
la Universitat Jaume I s’adapta a 
la crisi per la pandèmia i es rein-
venta per a mantenir la seua 
essència de divulgació, trans-
ferència de coneixement i inno-
vació a través de nous canals. 
L’alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, i la rectora de la 
Universitat Jaume I, Eva Alcón, 
han presentat l’edició de 2020 
de Destaca, acompanyats pel 
director de la Càtedra, Juan 
Carda, i representants del comi-
té d’experts del certamen. 

Entre les novetats d’enguany 
està el format semipresencial, 
amb ponències i taules de reptes 
en les quals participaran investi-
gadors i representants d’entitats 
i empreses, que es desenvolupa-
ran a l’Auditori Municipal 
Músic Rafael Beltrán Moner de 
manera presencial de l’11 al 13 
de novembre, amb aforament 
limitat, però que podran seguir-
se en directe a través de la plata-
forma Live Fòrum.  

De fet, una altra de les inno-
vacions d’aquesta edició és que 
la zona expositiva dedicada a 
mostrar les innovacions 
d’empreses, centres d’investiga-
ció o institucions, es desenvolu-
parà de manera virtual, a través 
d’aquesta plataforma, amb un 
màxim de 20 expositors, que 
completaran la seua participa-
ció en la fira amb activitats de 
networking i interconnexió amb 
els participants.  

La zona divulgativa de la fira 
se situarà a la Casa dels 
Mundina, on es realitzaran acti-
vitats per als alumnes de sisé de 
primària, amb una participació 
prevista de 800 escolars. 

 
TEMES DE PRESENT I FUTUR 
El país convidat d’aquesta edi-
ció serà Estònia, triat per ser un 
dels països de la Unió Europea 
líders en digitalització. 
Precisament la digitalització i la 

La fira de transferència científica i tecnològica arribarà a la ciutat amb un format semipresencial de l’11 al 13 de novembre

U L’esdeveniment 
també debatrà respecte 
el protagonisme de la 
dona en la ciència i en el 
món empresarial

intel·ligència artificial serà un 
dels temes de debat i reflexió en 
les taules de reptes, a més del 
protagonisme de la dona en la 
ciència i en l’empresa. Destaca 
2020 no podia ser aliena a la 
realitat actual i per això les 
oportunitats i necessitats sorgi-
des de la crisi també formaran 
part de l’apartat científic de la 

fira, en el qual s’analitzarà com 
reactivar l’economia. 

 
ALTRES ACTIVITATS 
La programació es completarà 
amb activitats especials com 
l’organitzada per l’Associa-ció 
de Voluntariat Sénior 
d’Assessorament Empresarial 
(SECOT) i el Centre Europeu 

d’Empreses Innovadores (CEEI) 
per a despertar l’interés per 
l’emprenedoria entre els joves; 
l’Associació de Tècnics Ceràmics 
(ATC) també realitzarà activitats 
per a impulsar el clúster 
ceràmic i entregarà el II Premi 
ATC Impulsa així com la 
Fundació Globalis concedirà els 
seus guardons en Destaca 2020.

AGENDA LOCAL

TíTOL: PrEmis GLObALis 2020
Data: 13 de novembre a les 13.30 hores
Lloc: en línia
Més info: https://www.fundacionglobalis.
org/es/proyectos/premis-globalis-2020/

AGENDA PrOViNCiAL

TíTOL: Curs L’OriGEN DE LEs mEr-
CADEriEs
Data: 4 de novembre de 9.00 a 14.00 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_33

TíTOL: Curs L’AbC DELs iNCOTErms 
2020
Data: 5 de novembre de 9.00 a 14.00 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_34

TíTOL: Curs CrèDiTs DOCumENTA-
ris ii

Data: del 9 a l&#39;11 de novembre de 9.00 
a 13.00 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_35

TíTOL: Curs LOGísTiCA i iNCOTEr-
ms 2020
Data: del 10 al 12 de novembre de 15.30 a 
19.30 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_36

TíTOL: Curs iNTEL·LiGèNCiA COm-
PETiTiVA PEr A LA iNTErNACiONA-
LiTzACió
Data: del 16 al 18 de novembre de 16.00 a 
20.00 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_37

TíTOL: Curs ELs PriNCiPALs DOCu-
mENTs D&#39;ExPOrTACió
Data: del 19 al 20 de novembre de 9.00 a 
13.00 hores

Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_38

TíTOL: Curs FisCALiTAT DE LEs OPE-
rACiONs TriANGuLArs i EN CADENA
Data: del 24 al 26 de novembre de 9.00 a 
14.00 hores
Lloc: Cambra de Comerç de Castelló. Av. 
Germans Bou, 79, Castelló de la Plana
Més info: https://www.camaracastellon.
com/es/formacion/cursos/med20_39

AGENDA AuTONÒmiCA

TíTOL: CONGrés COmuNiCA2
Data: 12 i 13 de novembre
Lloc: Universitat Politècnica de València i en 
línia
Més info: https://comunica2.webs.upv.es/
edicion-2020/inscripcion-a-la-10a-edicion/

EN LíNiA

TíTOL: CONsTruiNT L’ArT i LA CuL-
TurA EN TEmPs DE Crisi

Data: 3 i 4 de novembre
Lloc: en línia
Més info: https://fguma.es/webinar-cons-
truyendo-futuro/

TíTOL: LA sOsTENibiLiTAT, uNA 
OPOrTuNiTAT EmPrEsAriAL A Ex-
PLOrAr EN LA iNTErNACiONALiT-
zACió
Data: 5 de novembre
Lloc: en línia
Més info: https://web.eventwoaccess.com/
goglobal/goglobal/register

TíTOL: 2A EDiCió DEL CONGrés iN-
TErNACiONAL Tur4ALL: ACCEssi-
biLiTAT EN DEsTiNACiONs TurísTi-
quEs iNTEL·LiGENTs
Data: del 9 al 30 de novembre
Lloc: en línia
Més info: https://cutt.ly/rgmgiqb

TíTOL: LA DiGiTALiTzACió PEr A LA 
COmErCiALiTzACió iNTErNACiONAL
Data: 17 de novembre
Lloc: en línia
Més info: https://web.eventwoaccess.com/
goglobal/goglobal/register

AGENDA NACIONAL NOVEMBRE 2020 DE LA INNOVACIÓ CIUTAT DE VILA-REAL 
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La Asociación de Vecinos del Barrio del Pilar ha celebra-
do la fiesta principal de su patrona, la Virgen del Pilar, 
con una misa. La celebración eucarística se ha traslada-
do desde la habitual ceremonia en la capilla del Pilar 
hasta la basílica de Sant Pasqual a causa del covid-19.

U EL BARRIO DEL PILAR 
TRASLADA SU FIESTA A LA 
BASÍLICA DE SANT PASQUAL

 

El ‘Pastoret’ cumple un siglo de vida 
mirando a la ermita de la patrona
El consistorio prepara un programa de actuaciones limitadas a causa de la pandemia sanitaria

E l Ayuntamiento conme-
mora el centenario de la 
emblemática escultura 
del Pastoret que preside la 

explanada de la ermita de la 
Mare de Déu de Gràcia con una 
programación dedicada a recor-
dar su historia y la figura de su 
autor, el escultor José Ortells, 
Hijo Predilecto de Vila-real. La 
concejala de Tradiciones, Noelia 
Samblás, ha presentado los 
actos conmemorativos con 
motivo de los 100 años de la 

donación de esta escultura. 
«Son 100 años desde que en 

el verano de 1920 el autor dona-
ra esta figura en agradecimien-
to a la ciudad, la primera escul-
tura que regaló a Vila-real antes 
de convertirse en un artista de 
éxito», recuerda Samblás. 

La escultura, inspirada en la 
leyenda del hallazgo de la ima-
gen de la patrona, la Mare de 
Déu de Gràcia, por un pastor en 
una de las cuevas del entorno 
del Termet, preside la fuente 

Imágenes históricas de la fuente y la escultura  y el entorno de la ermita que se conservan en el Arxiu Municipal.

 

situada en la explanada de la 
ermita, construida también en 
1920. Los actos se han iniciado 
con una exposición fotográfica 
al aire libre en la plaza de la 
ermita titulada «El Pastoret 
d’Ortells, 100 anys mirant 
l’ermita», con imágenes del 
fondo fotográfico del Arxiu 
Municipal. La muestra se man-
tendrá de forma indefinida. 

La conmemoración del cente-
nario incluye también la publi-
cación de un artículo en la revis-
ta Font de la Concejalía de 
Normalització Lingüística y la 
edición de un vídeo con imáge-
nes del Arxiu Municipal sobre la 
historia de la escultura. Además 
se impulsará una campaña en 
redes sociales para que los vila-
realenses compartan imágenes 
con este emblemático personaje 
«que ya forma parte de nuestra 
historia ypatrimonio» y que 
éstas puedan incorporarse al 
fondo fotográfico municipal. 

Samblás ha detallado se edi-
tará material didáctico en for-
mato digital, creado por las dise-
ñadoras locales Laulauen-
laseuatinta, para hacerlo llegar 
a los centros educativosy difun-
dir así la historia del Pastoret.

Peñas y aficionados al 
toro disfrutan de una 
fiesta en clave localista

U Buen ambiente en el recinto 
taurino de Vila-real en el día 
en el que el Ayuntamiento 
decidió que los protagonistas 
fueran las asociaciones tauri-
nas locales y los vecinos de la 
ciudad, por lo que el consisto-
rio asumió el coste de dos fes-
tejos, uno por la tarde --un 
desafió entre las ganaderías 
Germán Vidal y Miguel Parejo-
- y otro nocturno --una exhibi-
ción de emboladores con reses 
de La Espuela--, para que los 
aficionados locales pudieran 
disfrutar de los espectáculos 
de forma gratuita. 

El concejal de Fiestas asegu-
ró que los colectivos taurinos 
de la ciudad --que hicieron 
entrega de una placa a los res-
ponsables municipales por su 
apuesta por este festejo y que 
se unió al reconocimiento que 
realizaron al Ayuntamiento 

desde la Federació de Penyes 
de Bous al Carrer de la 
Comunitat, la Associació de 
Ramaders y la empresa impul-
sora de la iniciativa, 
Montauro-- celebraron que el 
consistorio les brindara esta 
oportunidad puesto que tam-
bién pudieron, indicó Vila, ele-
gir los animales y hierros para 
las exhibiciones apostando por 
ganaderías de la provincia 
«como muestra de apoyo».  

Durante los últimos días de 
instalación de la plaza, surgió 
la polémica acerca de la cele-
bración de este tipo de festejos 
y el recinto sufrió daños mate-
riales y pintadas que el consis-
torio prometió investigar. 

Desde Compromís critica-
ron que el consistorio se gasta-
ra «24.200 euros, según el 
documento oficial firmado por 
el edil de Fiestas, Diego Vila». 

La Asociación Acudim ha organizado las II Jornadas de 
Responsabilidad Social y ODS Gestión de la Diversidad 
Profesional en Asociaciones, con tres sesiones de deba-
te en la Casa dels Mundina en las que intervinieron res-
ponsables políticos y profesionales del tercer sector.

U JORNADAS DE ACUDIM 
SOBRE RESPONSABILIDAD 
SOCIAL Y DIVERSIDAD 

 

El consistorio demostró su apoyo al mundo del toro con esta jornada.

 

La edila Noelia Samblás presentó la programación por el centenario.
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El Auditori acogió el grueso de las actuaciones. FOTO: La Mary Posa.

Vila-real exhibe danza contemporánea 
en sesiones en abierto y el Auditori

 

U La danza contemporánea, en 
formato breve, ha tomado los 
escenarios y el espacio público 
de Vila-real en una nueva edi-
ción de Vila-real en Dansa. El fes-
tival Vila-real en dansa que diri-
ge Pepa Cases, uno de los emble-
mas de la marca de Vila-real, 

suspender las sesiones de Dansa 
als IES para acercar la danza 
contemporánea al público más 
joven y que tan buena acogida 
había tenido en años anteriores. 
como aperitivo antes del festi-
val, se realizó un workshop dirigi-
do al alumnado de la Escola 
Municipal de Dansa  que volvió 
a presentar las jornadas de 
danza breve en el Auditori. Se 
mantuvieron los tres días de 
programación con propuestas 
de entre 10 y 25 minutos de 
duración en espacios al aire 
libre como la plaza Major o la 
plaza del Mercat y las jornadas 
de danza breve por la tarde en el 
Auditori Municipal. También 
volvió la sesión de danza en 
familia la matinal del domingo. 
Compañías y artistas valencia-
nos y de otras regiones de 
España coparon el cartel. 

Vila-real en Dansa, nacido en 
2012 de la mano del 
Ayuntamiento de Vila-real y la 
bailarina local Pepa Cases.

Núria Bonet 
Presidenta de la Purísima

Purísima, Rosario y Comunitat de 
Regants recibirán la Medalla de Oro

E l Ayuntamiento reconoce-
rá la historia y aportación 
social de tres entidades 
locales emblemáticas con 

la concesión de la Medalla de 
Oro de la ciudad. La Comunitat 
de Regants (150 años), la 
Asociación de Hijas de María del 
Rosario (200 años) y la 
Congregación de Hijas de María 
Inmaculada (fundada en 1756) 
recibirán esta distinción por su 
trayectoria más que centenaria, 
al ser tres de las entidades más 
antiguas del municipio y por 
ello recibirán el alto reconoci-
miento del Ayuntamiento.  

El alcalde, José Benlloch, ha 
recordado que la concesión de 
estas tres Medallas de Oro se 
acordó por unanimidad de 

Las distinciones se entregarán, si la situación lo permite, el 20 de diciembre en el Auditori

todos los grupos municipales en 
Junta de Portavoces a principios 
de este año pero se decidió apla-
zar la entrega para evitar su 
coincidencia con el acto para 
distinguir como Hijos 
Predilectos a título póstumo a 
Dolores Cano Royo, Angelina 
Abad, José Ortells y Francisco 
Tárrega que se realizó en febre-
ro, durante las fiestas fundacio-
nales. «Teníamos pendiente 
otorgar oficialmente a tres de 
las instituciones más centena-
rias de Vila-real la Medalla de 
Oro de la ciudad y, en este 
momento en que se pueden rea-
lizar actos, cumpliendo con 
todas las medidas de prevención 
por la crisis sanitaria, la Junta 
de Portavoces ha consensuado 

celebrar la ceremonia de entre-
ga el próximo 20 de diciembre», 
explica el alcalde.  

El acto se realizará en el 
Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner «siempre 
que la evolución de la pandemia 
y las normativas de las autorida-
des sanitarias lo permitan», 
remarca Benlloch. El alcalde 
subraya «el papel fundamental 
que las tres entidades han teni-
do en la historia de nuestra ciu-
dad» e insiste en que «las tres 
forman parte de la alianza que 
hemos tejido con nuestra socie-
dad para que Vila-real avance 
desde el punto de vista económi-
co y social, sin perder de vista 
nuestros valores, tradiciones, 
historia e identidad». 

Convierten el templete 
de la plaza Major en  
un Muro del arte visual
El templete de la plaza Major, 
situado en la esquina con la 
plaza de la Vila, se ha converti-
do en un espacio expositivo al 
aire libre gracias a la colabora-
ción de la Concejalía de 
Cultura y la Agrupación 
Fotográfica Sarthou Carreres 
para hacer de este espacio 
urbano un Muro del arte 
visual. Una selección de los 
ganadores del concurso que 
anualmente organiza la enti-
dad es la muestra inaugural de 
este nuevo punto de encuen-

tro con el arte se renovará 
periódicamente. 

«La plaza Major es un punto 
neurálgico de la ciudad y esta 
iniciativa nos permite proyec-
tar toda la potencia cultural 
de Vila-real en un espacio 
único que, hasta ahora, estaba 
prácticamente desaprovecha-
do, a excepción de algunas 
actuaciones puntuales que, en 
cualquier caso, podrán seguir 
celebrándose», señala la conce-
jala de Cultura, Rosario Royo, 
quien agradece la iniciativa.

La edila Rosario Royo y Toni Tirado durante la inauguración de la muestra.

 

Ciudad de Festivales, se ha cele-
brado sin perder su esencia 
durante tres días con todas las 
medidas de seguridad contra el 
covid-19 y con el objetivo de 
apoyar al sector de la cultura y 
dinamizar la ciudad. 

La crisis sanitaria LLEVÓ a 

Anna Eixea Gil 
Presidenta del Rosario

Pasqual Broch Reverter 
Presidente de la Comunitat de Regants

U LA COFRADÍA DE LA SANG VIVE SUS FIESTAS ANUALES
La Cofradía de la Puríssima Sang, Medalla de Oro de la ciudad, ha celebra-
do sus fiestas anuales con una misa en la iglesia Arciprestal. Las fiestas de 
la Sangre han contado también con una conferencia impartida por el alcal-
de y cofrade de honor, José Benlloch, con el título «Fe y esperanza. 
Reflexiones cristianas en tiempos de pandemia».
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El día de Todos los Santos se acotó el aforo, también en la tradicional misa.

El cementerio dispondrá de 800 nichos 
con la restauración del perímetro

 

U En torno a 800 son los nichos 
que el Ayuntamiento calcula 
que se recuperarán una vez fina-
licen las obras de rehabilitación 
del muro perimetral de la parte 
nueva del cementerio munici-
pal, que el departamento que 
encabeza la concejala Rosario 
Royo arrancó hace cuatro años, 
con el fin de «dignificar un zona 
de nuestro camposanto que se 
encontraba en muy mal estado». 

La recuperación de sepultu-
ras es consecuencia de que, una 
vez transcurridos los 99 años de 
la concesión de las mismas --
periodo que se rebajó a 75 
meses atrás, tras la modifica-
ción del reglamento correspon-
diente--, los familiares de los 
difuntos allí enterrados no han 
renovado las mismas, lo que 
permite al Ayuntamiento volver 
a disponer de ellas y, después de 
su restauración, ponerlas a dis-
posición de los vila-realenses. 

El objetivo que se marca la 
concejala del área es poder fina-

lizar la restauración del muro 
perimetral durante este manda-
to, «aunque ello está en función 
de la disposición económica, 
teniendo en cuenta que, en la 
actualidad, está marcada por la 
urgencia de atender las necesi-
dades derivadas de la crisis sani-
taria originada por el covid». 

En estos momentos, se ha 
completado cerca de la mitad 
del muro perimetral, en concre-
to, hasta llegar a la altura de la 
tumba del juez e historiados 
Carlos Sarthou Carreres, de 
manera que resta la otra mitad 
que da a los lados sur y oeste. 

 
CREMATORIO 
El Ayuntamiento plantea modi-
ficar en parte el actual Plan 
General de Ordenación Urbana 
(PGOU),del año 1994, para dar 
respuesta al interés mostrado 
por una empresa funeraria de la 
ciudad de habilitar un cremato-
rio en las instalaciones de que 
dispone ahora. Y es que el pla-

El autobús urbano se consolida con un 
contrato a 10 años y mejoras del servicio

E l pleno ha aprobado por 
unanimidad el expedien-
te de contratación del ser-
vicio de autobús urbano 

gratuito, el Groguet. Un servicio 
pionero que arrancó en noviem-
bre del 2018 como programa 
piloto y que se consolida ahora 
con la licitación pública por 10 
años y un precio global de 
explotación de 4,7 millones de 
euros. El contrato incluirá una 
flota de dos vehículos ecológi-
cos, el uso de las tecnologías 

La explotación tendrá un precio global de 4,7 millones e incluirá vehículos ecológicos y aprovechará las nuevas tecnologías

El servicio pionero y gratuito arrancó en noviembre del 2018 como programa piloto para cumplir con la obligatoriedad de disponer de este transporte.

 

trado «necesario y eficaz». 
«Queríamos comprobar primero 
cómo funcionaba y el resultado 
está ahí: la gratuidad de 
Groguet nos ha servido para 
cambiar la cultura de la gente, 
con datos de uso y evolución 
muy satisfactorios», agrega. La 
vertiente «social» del servicio, 
para que puedan acceder a él 
todas las personas en condicio-
nes de igualdad, es otra de sus 
características. Benlloch, ade-
más, ha querido agradecer el 
esfuerzo de los departamentos 
de Movilidad y de Contratación 
para sacar adelante los pliegos. 

 
MEJORAS DEL SERVICIO 
Las condiciones del contrato 
incluyen una flota de dos auto-
buses y dos de reserva, adapta-
dos y de base ecológica. 
También se contará con un siste-
ma de ayuda a la explotación, 
seguimiento y puntos de infor-
mación para los usuarios. El ser-
vicio deberá contemplar necesa-
riamente y como mínimo las 
dos líneas de autobús urbano 
existentes en la actualidad, ade-
más de otros servicios adiciona-
les habituales como el autobús 
especial de Todos los Santos, el 
servicio a la UJI mientras no lo 
implemente la Generalitat, el 
bus de la marcha o el refuerzo 
de la línea al Termet en verano. 

«En definitiva, un servicio de 
autobús urbano moderno, a la 
altura de las necesidades de 
Vila-real, que nos permita 
seguir mejorando e implemen-
tando medidas para la movili-
dad sostenible en nuestra ciu-
dad, consolidando así el servicio 
piloto que pusimos en marcha 
de manera pionera hace dos 
años. Una de las iniciativas de 
las que más orgullosos nos sen-
timos», detalla el concejal de 
Territorio, Emilio M. Obiol. 

neamiento urbanístico vila-rea-
lense solo contempla --se aprobó 
hace 26 años, cuando la incine-
ración de cadáveres era resi-
dual-- la posibilidad de construir 
una de estas infraestructuras en 
el cementerio municipal. 

Las incineraciones ya supo-
nen el 20% de los servicios fune-
rarios en Vila-real. Un porcenta-
je que aumenta año tras año. De 
hecho, el propio consistorio 
habilita cada vez más columba-
rios en el camposanto para que 
las familias depositen en ellos 
las cenizas de sus seres queri-
dos. Con todo, la solución no 
parece ser fácil, por cuanto los 
dos tanatorios que hay en el 
municipio se ubican en zonas 
que se califican de «sensibles» 
en la orden dictada por la 
Conselleria de Sanidad 
Universal y Salud Pública, al 
encontrarse uno cerca de casas y 
de un instituto y el otro junto al 
cementerio, en un área residen-
cial con masets cercanos. El 1 de noviembre se recordó al os caídos y las víctimas del  Cine la Luz.

para la información al usuario y 
seguimiento del servicio. 

«Este nuevo contrato nos per-
mitirá dar estabilidad a un ser-
vicio de transporte urbano his-
tórico en Vila-real y pionero en 
todo el país, ya que es de los úni-
cos autobuses urbanos comple-
tamente gratuitos», señala el 
alcalde de la ciudad, José 
Benlloch, quien recuerda que el 
bus empezó a circular hace dos 
años por Vila-real como un pro-
grama piloto que se ha demos-El pleno dio luz verde, por unanimidad, el expediente de contratación.
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Opinió

El 1 de noviembre, el día de Tdos los Santos recorda-
mos a nuestros seres queridos. Pero este año todavía 
ha sido más duro al comprobar los que está maldita 
pandemia se ha llevado. 

Aun así tenemos la capacidad de resignarnos, de 
entender que la enfermedad, los accidentes, son 
parte de nuestras vidas y que en cualquier momen-
to podemos ser víctimas y fallecer. Pero este 

mes también viene acompañado de otra fecha 
que pone de manifiesto una de las mayores lacras 
sociales de nuestro país, la violencia de género 

El 25 de noviembre es el Día Internacional con-
tra la Violencia de Género, porque aunque haya sec-
tores y partidos políticos que traten de negar o 
enmascararla con eufemismos, no deja de ser ate-
rrador, y un dato escalofriante... El año pasado 
murieron más de 87.000 mujeres en todo el mundo 
y en España superamos ya las 1.000 asesinadas a 
manos de sus parejas, desde 2003, cuando empeza-
ron los registros. Y este 2020 con la COVID-19 y las 
medidas para prevenir el contagio, todavía han cre-
cido de forma exponencial este tipo de agresiones. 

Siempre hemos sido, y somos, muy consciente de 
esta situación, y vamos a hacer todo lo posible para 
que ningún padre, hijo, hermano o ser querido, 
tenga que llevar flores el próximo 1 de noviembre a 
su madre, hija o hermana asesinada. #NIUNAMAS

25-N vs. 
Covid-19

Vila-real ha oferit al món la seua pitjor imatge. Tant 
que els agrada als de Benlloch dir que treballen per 
a posar la ciutat al mapa, ara sí que l’han posada, 
però a l’equivocat: al de la vergonya nacional. 

Al setembre ens assabentem per la premsa que 
després de la pujada de l’IBI a traïció, a Benlloch li 
abellia gaudir dels bous, perquè amb la pandèmia 
la gent no havia pogut tenir pa i circ. Per això, va 
anunciar que durant part del mes i tot l’octubre 
anàvem a comptar amb una plaça de bous portàtil 
perquè aficionats de tots els punts del territori 
pogueren gaudir de tan noble art que està de capa 
caiguda amb motiu de la covid-19. Ja sabem que fins 
i tot els més bouers de la zona han optat per la res-
ponsabilitat i han suspés aquests esdeveniments, 
esperant l’arribada de temps millors.  

Ací res importa. Té igual els infectats puguen 
eixir de plaça si arrepleguen uns quants vots. Això 
és el que més li importa al nostre alcalde. No podem 
anar a sales d’estudi, els actes culturals són amb 
comptagotes, aforament limitat i precaucions, els 
escolars en grups bombolla i el Nadal ningú sap 
com el podrem celebrar, però ací calien bous i, espe-
cialment, embolats. Les imatges van rodar per totes 
les televisions nacionals i, en lloc de reconéixer la 
perillositat, va traure pit. Queda alguna cosa més 
per veure? Amb el PSOE mai se sap.

Vergonya 
nacional

El coronavirus se está llevando todo lo que era nues-
tro día a día. La crisis sanitaria nos está llevando a 
una angustia vital que se suma a la incertidumbre y 
a la crisis económica. Un ejemplo del impacto de la 
covid es que el Ayuntamiento ha suspendido la Fira 
Santa Catalina. Para los vecinos de Vila-real esta 
feria significa un reencuentro con nuestra tradición 
como pueblo, una festividad que nos une y es la 
puerta de entrada a las celebraciones navideñas. 

Y, por supuesto, supone un día de fiesta y de con-
sumo para el comercio local y para la restauración. 
Dos sectores clave de nuestra economía y que peor 
lo están pasando con la pandemia. Por eso, desde el 
PP hemos propuesto una campaña de dinamización 
del comercio aprovechando esta jornada. No habrá 
feria pero se debe mantener el consumo, siempre 
que se pueda, y que se adquiera en nuestro comer-
cio local. Tenemos la suerte de contar con un tejido 
comercial de calidad, oferta, variedad y trato perso-
nalizado. Y debemos apostar por él, por la proximi-
dad y la calidad.  

Las políticas del Ayuntamiento y de la 
Generalitat no suplen el gasto y los costes de un sec-
tor esforzado, de una economía de la que dependen 
cientos de trabajos y que deben contar, ahora más 
que nunca, con la ayuda de todos. Así haremos que 
Vila-real resista mejor el envite de la crisis sanitaria.

A favor del  
comercio local

Des de Ciutadans lluitem per uns pressupostos, tant 
estatals com autonòmics, que s’adapten a la recupe-
ració de la crisis actual i que atenguen les reivindi-
cacions locals. A l’àmbit estatal, Vila-real acumula 
infraestructures quasi històriques. Per una banda, 
la substitució del pas elevat a l’estació per un sote-
rrat que garantisca la igualtat d’oportunitats. I per 
una altra, la urgència d’una comissaria digna tant 
per a la Policia Nacional com per als veïns 

A l’autonòmic, la Generalitat encara no ha repa-
rat el dany als 3.000 veïns pel tancament del Centre 
de Salut de Verge de Gràcia que a hores d’ara fa més 
falta que mai. En educació encara tenim pendent la 
construcció del quart institut mentre alguns estu-
diants vila-realencs han hagut d’assistir a classe en 
dies alterns, ficant en risc el seu futur i contribuint 
a que s’agreguen les diferències socials i econòmi-
ques. Tampoc arriba una seu per a l’EOI que no 
passa de ser virtual. I per últim, els continus retards 
de la Conselleria en la gestió del Pla Edificant, el 
qual ha deixat als col·legis de Vila-real sense millo-
res i infraestructures que hagueren ajudat a gestio-
nar millor els protocols de la covid-19. 

Per això, hem presentat dues propostes per a que 
tots els grups reivindiquem al Govern central i al 
Consell el que és de ple dret dels vila-realencs. 

 Ja veieu, queda molt per fer.

Queda molt 
per fer

Aquests últims dies estem veient com la segona ona 
d’aquesta pandèmia ha obligat les autoritats a res-
tringir el moviment entre comunitats. 

En el món hi ha ja més d’1.2 milions de morts a 
causa de la covid-19 i més de 46,5 milions de conta-
giats. Als hospitals del nostre país, les UCI estan a la 
vora del col·lapse I això ja justificaria les restric-
cions establides però mentre en la resta d’Europa 
estan aplicant unes restriccions molt més dures 
amb el suport dels grans partits d’esquerra i dreta, 
a Espanya el principal partit de l’oposició quan el 
Govern central va decretar el confinament no va fer 
més que demanar que retornaren el control a les 
autoritats autonòmiques que gestionarien millor la 
crisi, i quan a aquestes se’ls escapa el control, cul-
pen al govern per no gestionar-ho des del Ministeri, 
al mateix temps que el partit siamés de la seua 
ultradreta crida a la desobediència a les normes 
anti-covid19 i alimenta la lluita al carrer convo-
vcant els seus acòlits a les protestes de carrer al crit 
de «ens roben la llibertat».  

La d’anar a jugar al golf a Marbella des de Madrid 
o a poder eixir de viatge el pont? És més important 
el seu oci que la vida dels ciutadans? Només dema-
ne donar suport a les inversions públiques en sani-
tat, en personal sanitari i en investigacions científi-
ques. No hi ha major llibertat que el dret a la vida.

Roben la vida 
o la llibertat 

Aunque nos sintamos solos, y a pesar del avance del 
Gobierno y las veleidades de otros partidos en la 
oposición, seguiremos solos. Y entonces habrá dos 
tipos de partidos: VOX y el resto. Y en todas las cosas 
esenciales seguiremos solos, y nos da igual porque 
no nos arrastran para hacernos sentir vergüenza. 

El 25N es el  Día Internacional de la eliminación 
de la Violencia contra las mujeres y en VOX nos pre-
guntamos si no sería mejor acabar con la violencia, 
venga de quien venga y vaya contra quien vaya. La 
violencia es violencia y no hay que ponerle apelli-
dos. Nos venden un problema ideológico, la izquier-
da busca enfrentamientos. La Ley de Violencia de 
Género es un fracaso, habla de violencia machista 
para acabar con la igualdad ante la ley entre muje-
res y hombres, es abiertamente anticonstitucional. 

Exigimos la derogación de esa ley y de toda 
norma que discrimine a un sexo de otro. En su 
lugar, hay que promulgar una de violencia intrafa-
miliar que proteja por igual a todos. Pedimos supri-
mir organismos feministas radicales subvenciona-
dos, la persecución efectiva de denuncias falsas y la  
protección del menor en los procesos de divorcio. 

VOX está contra las leyes ideológicas que, basa-
das en conceptos falsos como el género, vulneran 
los derechos fundamentales y generan grupos de 
ciudadanos privilegiados.

Sin dejarnos 
arrastrar

PSOE PP COMPROMÍS

CIUDADANOS VOX UNIDES PODEM
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 Agenda

 telèfons d’interés
AJUNTAMENT  
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ de Joanot Martorell, 62  . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTARIA
Av. del Mediterrani, 1 .  .  .  .  .  Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major s/n planta baixa.  .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199 planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa 29  . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita s/n.  .  .  .  .  .  Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda s/n  . . . . . Tel. 964 530 614

 adreces d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. de Pius XII, 43: Tel. 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24: Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. de la Murà, 14: Tel. 964 547 220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
C/ de Solades, 25: Tel. 964 547 230
CASA DE L’OLI:
Pl. de Mossén Ballester, 1: Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1: Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 
C/ de Joan Fuster, 33: Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu:  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n: Tel. 964 547 000
AMICS: C/ de Betxí, 49: Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. de Colom, s/n: Tel. 964 520 838
CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ del Monestir de Poblet, 24: Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2: Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39: Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ del Molí, 4-A: Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ de la Soledat, 27: Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ del Mestre Goterris, 11: Tel. 964 521 995
GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS. Camí de Betxí, 26: Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ de València, 31-A: Tel. 964 521 341
FACSA: C/ de Carles Sarthou, 10: Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. d’Europa, 34: Tel. 964 500 153

 trens
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
Dilluns a divendres a 6.55, 7.05, 7.33 (CIVIs), 
7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 9.20, 
9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
Dilluns a divendres a 5.55, 6.15, 6.45 (CIVIs), 
7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 8.20, 
8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 12.20, 
12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 15.05 
(CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 17.20, 
18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 (CIVIs), 
19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 22.30. 
Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 17.20, 
18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
Dilluns a divendres a 6.02, 6.21, 6.50 (CIVIs), 
7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 8.26, 
9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 12.26, 
12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 15.11, 
15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 17.26, 
18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 (CIVIs), 
19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 22.36. 
Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 10.26, 
11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 17.26, 
18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U De l’11 al 19 de novembre, 
tindrà lloc el Memorial 
Democràtic. La programació 
inclou una taula redona sobre 
els camps de concentració a 
Espanya, es presentaran diver-
sos llibres, hi haurà teatre i el 
dia 19 s’inaugurarà la mostra 
«Vilarealencs a l’infern nazi» al 
Museu de la Ciutat Casa de Polo.

PRESENTACIÓ DE LLIBRES, UNA 
EXPOSICIÓ I TEATRE  EN EL 
MEMORIAL DEMOCRÀTIC

U Del 12 al 15 de novembre 
l’avinguda de la Murà acollirà la 
16a edició de la Fira del Llibre 
en la qual es realitzaran diver-
ses presentacions  i signatures 
de llibres per part del seus 
autors, sortejos i lliurament de 
premis. El dissabte 14 al matí es 
reservarà espai per a les publica-
cions infantils.

LA XVI FIRA DEL LLIBRE ARRIBA 
A L’AVINGUDA DE LA MURÀ 
AMB  SIGNATURES I SORTEJOS

U Del 13 al 29 es desenvoluparà 
el Festival de Música Clàssica 
Vila-real 2020. Del 13 al 15 tin-
drà lloc una masterclass de cant. 
El darrer cap de setmana del 
mes estarà dedicat a Beethoven 
amb una conferència sobre la 
seua vida i obra, i el dia 29 
actuarà el quartet de corda 
Leonor amb repertori de l’autor.

EL FESTIVAL DE MÚSICA 
CLÀSSICA DEDICA UN CAP DE 
SETMANA A BEETHOVEN

U La parròquia de Santa Isabel 
«la més jove de Vila-real» celebra 
50 anys d’història. Entre altres 
iniciatives, el divendres 13 es 
presentarà l’himne del cinquan-
tenari compost pel cor parro-
quial i també hi haurà un con-
cert de Nico Montero. El dissab-
te 20 també actuarà el Cor 
Catedralici de València.

LA PARRÒQUIA DE SANTA 
ISABEL COMMEMORA ELS SEUS 
50 ANYS D’EXISTÈNCIA

U El Festival Internacional de 
Curtmetratges Cineculpable 
assoleix la 23a edició del 23 al 
27 de novembre amb projec-
cions a l’Auditori Municipal 
Músic Rafael Beltrán Moner. Es 
repartiran premis en set catego-
ries amb una dotació econòmica 
total de 7.800 euros i les corres-
ponent estatuetes.

CINECULPABLE COMPLEIX 23 
EDICIONS DEL 23 AL 27 DE 
NOVEMBRE A L’AUDITORI

NOVEMBRE DEL 2020




